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  LULEÅ KOMMUN 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2020-05-25 

Plats och tid Stora salen, Kulturens hus, kl. 13:15-15:19 

Beslutande Enligt närvarolista 

Justerare Anja Johansson (S) 
Ulrika Lundberg (V) 

Tid och plats för justering Justeras digitalt senast måndag 2020-06-01 

Justerade paragrafer 76-112

Sekreterare 

Elisabeth Qvarnström 

Ordförande 
Nihad Zara (M) 

Justerare 
Anja Johansson (S)  Ulrika Lundberg (V) 

BEVIS/ANSLAG 

Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 2020-05-25 

Datum när anslaget sätts upp 2020-06-02 

Datum när anslaget tas ned 2020-06-24 

Förvaringsplats för protokollet Förvaras digitalt hos kommunstabens kansli 

Underskrift 

Elisabeth Qvarnström 
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INNEHÅLLSFÖRTECKNING 

Paragrafer Ärenden Sida 

§ 76 Meddelanden till kommunfullmäktige 2020-05-25 7 - 8 

§ 77 Information om förlängning av kommunfullmäktiges sammanträde 15 9 
juni 

§ 78 Val av ny ordförande för styrelsen för Luleå kommunföretag AB 10 

§ 79 Val av ny ledamot (M) i kultur- och fritidsnämnden 11 

§ 80 Val av ny ersättare (M) i kultur- och fritidsnämnden 12 

§ 81 Val av ny ersättare (M) i kultur- och fritidsnämnden 13 

§ 82 Val av ny ersättare (S) i barn- och utbildningsnämnden 14 

§ 83 Val av ny ersättare (M) i räddningsutskottet  15 

§ 84 Val av ny ledamot (S) i Teknikens Hus styrelse 16 

§ 85 Val av styrelseledamöter till Luleå Business Region AB 17 

§ 86 Val av ny nämndeman i Luleå tingsrätt 18 

§ 87 Detaljplan för del av Hertsön 11:1, Hertsöfältet 19 - 23 

§ 88 Statistikrapport över ej verkställda gynnande beslut enligt SoL, kvartal 4 24 - 26 
2019 

§ 89 Statistikrapport över ej verkställda gynnande beslut enligt LSS, kvartal 4 27 - 29 
2019 

§ 90 Hyreslättnader för företag i utsatta branscher 30 - 36 

§ 91 Medfinansiering för Norrbotniabanegruppen 2020-2024 37 - 38 

§ 92 Avgifter för snötippen på Porsön 39 - 40 

§ 93 Redovisning av motioner per mars 2020 41 - 42 

§ 94 Redovisning av medborgarförslag och e-förslag per mars 2020 43 - 44 

§ 95 E-förslag om utegym i anslutning till boule- och extremsportarenan på 45 
Örnäset 

§ 96 E-förslag om ny lösning för korsningen Mjölkuddsvägen/Storheden 46 

§ 97 Motion (C) om att införa vikariepool i skolan och fritidshemmen 47 

§ 98 Motion (C) angående bygglov vid uppsättning av byggbaracker 48 

§ 99 Snabbinterpellation (V) angående privata sjukvårdsförsäkringar 49 - 50 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 100 Snabbinterpellation (LpO) gällande skolnedläggningarna i Jämtön och 51 - 52 
Vitå 

§ 101 Snabbinterpellation (C) avseende hyresavtal Nyfosa 53 - 54 

§ 102 Interpellation (C) gällande säker skolväg 55 

§ 103 Motion (RS) om att Luleå Hamn utträder ur Sveriges Hamnar 56 - 58 

§ 104 Motion (C) om välkomstskyltar 59 - 61 

§ 105 Motion (MP) om att upprätta en kommunal koldioxidbudget 62 - 64 

§ 106 Motion (M) om att utreda förutsättningar för införande av intraprenad 65 - 67 
som driftsform i Luleå kommuns skolor 

§ 107 Motion (M) om att utreda upphandling av bibliotekstjänster i Luleå 68 - 71 
kommun 

§ 108 Motion (KD) om medaljbonus 72 - 74 

§ 109 Motion (MP) gällande servering av vegankost i kommunens  75 - 77 
skolverksamheter 

§ 110 Motion (MP) om förstärkt klimatarbete i Luleå 78 - 80 

§ 111 Motion (MP) om Luleåprotokollet 81 - 83 

§ 112 E-förslag gällande klimatomställningsplan med koldioxidbudget 84 - 86 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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NÄRVAROLISTA 

Tjänstgörande ledamöter 
Tomas Aronson Ylipää (S) 
Lenita Ericson (S) 
Anders Josefsson (M) 
Nina Berggård (V) 
Fredrik Hansson (S) 
Carola Lidén (C) 
Anja Johansson (S) 
Sana Suljanovic (M) 
Thomas Olofsson (L) 
Nils Harnesk (S) 
Dan Ankarholm (Sjvp) 
Bertil Bartholdson (V) 
Farida Jamshidi (S) 
Samuel Ek (KD) 
Paulina Koskenniemi (MP) 
Per Tjärdalen (M) 
Daniel Smirat (S) 
Jonas Brännberg (RS) 
Eric Lundvall (C) 
Emmeli Nybom (S) § 88-112 
Ilkka Isaksson (SD) 
Jens Lundqvist (S) 
Viktor Hedqvist (M) 
Emma Engelmark (S) § 88-112 
Peder Lundkvist (S) 
Erland Nilsson (LPo) 
Sari Hedlund (M) 
Maritha Meethz (S) 
Fredrik Bruhn (S) 
Inger Boström (V) 
Lena Aronson (S) 
Baran Calisir (M) 
Krister Johansson (S) 
Sara Önneby Nordström (KD) 
Bodil Wennerbrandt Sevastik (S) 
Hans Pettersson (V) 
Nihad Zara (M) 
Mehmet Tekin (S) 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Sara Viklund (C) 
Annelie Ahlbäck (S) 
Thomas Söderström (L) 
Liv Shange Moyo (RS) 
Peter Lindbäck (S) 
Leslie Bailey (SD) 
Ulrika Lundberg (V) 
Jan Peter Kostet (S) 
Anders Bohm (Sjvp) 
Hanna Sundqvist (S) 
Kristoffer Sundström (M) 
Arne Nykänen (C) 
Carl–Anders Johansson (S) 
Margaretha Lindbäck (S) 

Frånvarande ledamöter 
Per Göransson (SD) 
Annika Sundström (V) 
Ylva Mjärdell (L) 
Margareta Dahlén (Sjvp) 
Nils–Olov Lindfors (C) 

Barbro Holm (SD) 
Malin Svedjeholm (MP) 
Mattias Karlsson (M) 
Margareta Bladfors Eriksson (S) 

Tjänstgörande ersättare                                Tjänstgör istället för 
Camilla Friberg (S) Emmeli Nybom (S) § 76-87 
Omar Jakobsson (S) Emma Engelmark (S) § 76-87 
Björn Diamant (S) Margareta Bladfors Eriksson (S) 
Inger Oja (M) Mattias Karlsson (M) 
Kati Jääskeläinen (V) Annika Sundström (V) 
Ingrid Vesterlund (C) Nils-Olov Lindfors (C) 
Ulf Karlström (SD) Per Göransson (SD) 
Martin Aasa (L) Ylva Mjärdell (L) 
William Torikka (Sjvp) Margareta Dahlén (Sjvp) 
Kamar Eddine Abdessamad (MP) Malin Svedjeholm (MP) 

Närvarande ersättare 
Peter Hedlund (S) 
Anna–Lena Andersson (S) 
Eric Eriksson (S) 
Eva Hedesand Lundqvist (S) § 76-87 
Bo Larsson (M) 
Ulf Fredrik Wiberg (M) 

Christer Stenberg (V) 
Mathias Karvonen (V) 
Staffan Eriksson (Sjvp) 
Conny Sundström (KD) 
Robert Lundqvist (RS) 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Frånvarande ersättare 
Maria Müller (S) 
Jennie Arvidsson (S) 
Tore Isaksson (S) 
Kerstin Olsson (S) 
Robin Rydehäll (S) 
Erik Hammarbergh (M) 
Peter Bergström (M) 
Mattias Nilsson (C) 

Christina Holmberg (C) 
Stefan Dahlén (SD) 
Sten Tore Skare (L) 
Anette Asplund (KD) 
Lothar Bellgardt (MP) 
Fatima Linna Trabelsi (RS) 
Hillevi Sandström (LPo) 
Roger Andersson (LPo) 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 76 

Meddelanden till kommunfullmäktige 2020-05-25 
Ärendenr 2020/540-1.1.1.7 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga redovisade meddelanden till handling-
arna. 

Beskrivning av ärendet 
Följande meddelanden redovisas: 

Avsändare Ämne 

Kommunstaben 
2020-04-30 

KLF 2020/627-1.5.2.1 
E-förslag om samordning av jourtelefon för ensam-
ma äldre avvisas med hänvisning till 
pågående process med att under 2020 starta upp-
byggnad av volontärverksamhet 

Kommunstaben 
2020-04-30 

KLF 2020/655-1.5.2.1 
E-förslag om rondell vid utfarten från Ormberget 
avvisas med hänvisning till tidigare behandlat för-
slag, KLF2019/1170 som samlade 15 röster 

Kommunstaben 
2020-04-30 

KLF 2020/633-1.5.2.1 
E-förslag om Musikhjälpen avvisas med hänvisning  
till att det inte är möjligt för kommunen att besluta i 
frågan, se KLF2020/66 

Kommunstaben 
2020-05-13 

KLF 2020/705-1.5.2.1 
E-förslag om att rusta upp badstranden vid Sinksun-
det avvisas med hänvisning till att ett liknande för-
slag utreds, KLF2018/1019 samlade 124 röster 

Kommunstaben 
2020-05-13 

KLF 2020/540-1.5.2.1 
E-förslag om skridskobana vid Södra hamnplan ut-
reds ej p.g.a. för få röster (25 röster) 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Kommunstaben 
2020-05-13 

KLF 2020/67-1.5.2.1 
E-förslag om offentlig toalett i kyrkbyn utreds ej 
p.g.a. för få röster (16 röster) 

Kommunstaben 
2020-05-13 

KLF 2019/1300-1.5.2.1 
E-förslag om bussturer som stimulerar äldre utreds ej 
p.g.a. för få röster (1 röst). 

Kommunstaben 
2020-05-14 

KLF 2020/714-1.5.2.1 
E-förslag om gång- och cykelväg mellan Rutvik 
E4:an och Kyrkbyn, Gammelstad avvisas med hän-
visning till att föreslagen sträckning är inom Trafik-
verkets ansvarsområde 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 77 

Information om förlängning av kommunfullmäktiges sam-
manträde 15 juni 
Ärendenr 2020/658-1.1.1.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunsfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige sammanträder den 15 juni 2020 enligt fastställd sam-
manträdesordning. 

För att reducera riskerna för smittspridning i dagens situation med coronavi-
ruset har ett antal ärenden skjutits upp för att korta ner fullmäktiges samman-
träden under våren. För att hinna med beslut i fler ärenden har presidiet be-
slutat att förlänga fullmäktiges junisammanträde till den 16 juni med start kl. 
13:15. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår att lägga informationen till handlingarna och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 



10

  LULEÅ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 2020-05-25 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
11

6f
70

2-
64

ce
-4

cc
8-

91
f5

-1
e7

17
71

5c
0a

f

§ 78 

Val av ny ordförande för styrelsen för Luleå kommunföre-
tag AB 
Ärendenr 2020/113-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse Lenita Ericson (S) till ny ordförande för 
styrelsen för Luleå kommunföretag AB fr.o.m. nästkommande ordinarie bo-
lagsstämma. 

Sammanfattning av ärendet 
Anders Sundström, nuvarande ordförande i Luleå kommunföretags styrelse, 
har avsagt sig sitt uppdrag fr.o.m. nästkommande ordinarie bolagsstämma. 

Fredrik Hansson (S) har nominerat Lenita Ericson (S), kommunstyrelsens ord-
förande och nuvarande vice ordförande i bolagsstyrelsen, till ny ordförande. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer socialdemokraternas förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Nominering, KLF Hid: 2020.2660 

Beslutet skickas till 
Luleå kommunföretag AB 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 79 

Val av ny ledamot (M) i kultur- och fritidsnämnden 
Ärendenr 2020/717-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Isabell Larsson (M) till ny ledamot i kultur- 
och fritidsnämnden t.o.m. 2022-12-31. 

Sammanfattning av ärendet 
Moderaterna har haft en vakant plats i kultur- och fritidsnämnden. 

Anders Josefsson (M) har nominerat Isabell Larsson (M), nuvarande ersättare, 
till ny ordinarie ledamot i nämnden. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Anders Josefssons förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Nominering, KLF Hid: 2020.2604 

Beslutet skickas till 
Isabell Larsson 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 80 

Val av ny ersättare (M) i kultur- och fritidsnämnden 
Ärendenr 2020/716-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Kristoffer Sundström (M) till ny ersättare i 
kultur- och fritidsnämnden t.o.m. 2022-12-31. 

Sammanfattning av ärendet 
Isabell Larsson (M), nuvarande ersättare i kultur- och fritidsnämnden, har 
blivit nominerad till ordinarie ledamot. 

Anders Josefsson (M) har nominerat Kristoffer Sundström (M) till ny ersättare 
i nämnden. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Anders Josefssons förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Nominering, KLF Hid: 2020.2576 

Beslutet skickas till 
Kristoffer Sundström 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 81 

Val av ny ersättare (M) i kultur- och fritidsnämnden 
Ärendenr 2020/584-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Niklas Törnå (M) till ny ersättare i kultur- 
och fritidsnämnden t.o.m. 2022-12-31. 

Sammanfattning av ärendet 
Mari-Lena Fuentes (M) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden. 

Anders Josefsson (M) har nominerat Niklas Törnå (M) till ny ersättare i nämn-
den. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Anders Josefssons förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Avsägelse, KLF Hid: 2020.2068 
 Nominering, KLF Hid: 2020.2427 

Beslutet skickas till 
Niklas Törnå 
Mari-Lena Fuentes 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 



14

  LULEÅ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 2020-05-25 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
11

6f
70

2-
64

ce
-4

cc
8-

91
f5

-1
e7

17
71

5c
0a

f

§ 82 

Val av ny ersättare (S) i barn- och utbildningsnämnden 
Ärendenr 2020/648-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Tanya Jendersen (S) till ny ersättare i barn- 
och utbildningsnämnden t.o.m. 2022-12-31. 

Sammanfattning av ärendet 
Jennie Arvidsson (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i barn- och ut-
bildningsnämnden. 

Lenita Ericson (S) har nominerat Tanya Jendersen (S) till ny ersättare i nämn-
den. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Lenita Ericsons förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Avsägelse och nominering, KLF Hid: 2020.2308 

Beslutet skickas till 
Jennie Arvidsson 
Tanya Jendersen 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 83 

Val av ny ersättare (M) i räddningsutskottet 
Ärendenr 2020/583-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Anders Josefsson (M) till ny ersättare i 
räddningsutskottet t.o.m. 2022-12-31. 

Sammanfattning av ärendet 
Sana Suljanovic (M) har avsagt sig sitt uppdrag som ersättare i räddningsut-
skottet. 

Moderaterna har nominerat Anders Josefsson (M) till ny ersättare i utskottet. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Moderaternas förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Avsägelse, KLF Hid: 2020.2066 
 Nominering, KLF Hid: 2020.2426 

Beslutet skickas till 
Sana Suljanovic 
Anders Josefsson 
Räddningsutskottet 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 84 

Val av ny ledamot (S) i Teknikens Hus   styrelse 
Ärendenr 2020/720-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse Anja Johansson (S) till ny ledamot i stif-
telsen Teknikens Hus styrelse t.o.m. 2022-12-31. 

Sammanfattning av ärendet 
Farida Jamshidi (S) har avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i styrelsen för 
stiftelsen Teknikens Hus. 

Lenita Ericson (S) har nominerat Anja Johansson (S) som ny ledamot i styrel-
sen. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Lenita Ericsons förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Avsägelse, KLF Hid: 2020.2605 
 Nominering, KLF Hid: 2020.2606 

Beslutet skickas till 
Farida Jamshidi 
Anja Johansson 
Teknikens Hus 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 85 

Val av styrelseledamöter till Luleå Business Region AB 
Ärendenr 2020/752-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Maine Granström och Johan Larsson till 
styrelseledamöter för Luleå Business Region AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Moderbolagets styrelse ska i enlighet med Företagspolicyn till fullmäktige 
nominera de opolitiska ledamöterna till dotterbolagens styrelser. I Luleå Busi-
ness Region AB är antalet opolitiska ledamöter 4 stycken. En av platserna är 
vikt till representation från LTU och ledamot väljs för mandatperiod. De övri-
ga tre ledamöterna i bolaget valdes 2019 till ett år vardera. Detta ärende avser 
de ledamöter som inte väljs för mandatperiod. 

Styrelsen för Luleå kommunföretag AB har nominerat Maine Granström (om-
val, 1 år) och Johan Larsson (nyval, 2 år) till ledamöter i styrelsen för Luleå 
Business Region AB. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Luleå kommunföretag ABs förslag under proposition och 
finner att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Protokoll styrelsemöte Luleå kommunföretag AB 2020-05-21, 

KLF Hid: 2020.2804 

Beslutet skickas till 
Maine Granström 
Johan Larsson 
Luleå Business Region AB 
Luleå kommunföretag AB 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 86 

Val av ny nämndeman i Luleå tingsrätt 
Ärendenr 2020/677-1.1.2.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Baran Calisir till ny nämndeman i Luleå 
tingsrätt. 

Sammanfattning av ärendet 
Moderaterna har att nominera en nämndeman i Luleå tingsrätt. 

Anders Josefsson (M) har nominerat Baran Calisir till ny nämndeman i 
tingsrätten. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer Anders Josefssons förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Nominering, KLF Hid: 2020.2428 

Beslutet skickas till 
Baran Calisir 
Luleå tingsrätt 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 87 

Detaljplan för del av Hertsön 11:1, Hertsöfältet 
Ärendenr 2020/631-3.1.1.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anta detaljplan för del av Hertsön, del av Hert-
sön 11:1, Hertsöfältet. 

Reservationer 
Ulrika Lundberg (V), Bertil Bartholdson (V), Carola Lidén (C), Arne Nykänen 
(C), Jonas Brännberg (RS), Hans Pettersson (V), Nina Berggård (V), Liv Shange 
Moyo (RS), Leslie Bailey (SD), Sara Önneby Nordström (KD), Eric Lundvall 
(C), Ilkka Isaksson (SD), Inger Boström (V), Ulf Karlström (SD), Samuel Ek 
(KD) och Kati Jääskeläinen (V) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Planens huvudsakliga syfte är att skapa förutsättningar för ett nytt industri-
område på Hertsöfältet med närhet till hamn och järnväg. Planen syftar även 
till att säkerställa skydd mot störningar, omhändertagandet av dagvattnet, 
bevarande av naturvärden och gröna stråk samt möjliggöra för infrastruktur 
avseende gator, gång- och cykelvägar. Utöver ovanstående syftar planen även 
till att säkerställa ytor för elförsörjning. Detaljplanens genomförande innebär 
att ytor skapas för industri för att möta behovet och efterfrågan av industri-
mark. 

Planområdet är idag obebyggt och består till största delen av ung bruksskog. 
Området kommer succesivt att byggas ut, under åtminstone 10 till 15 år fram-
över. Detaljplanens genomförande innebär att ytor skapas för industri för att  
möta behovet och efterfrågan av industrimark. 

Planområdet omfattar ca 200 ha, varav kvartersmarken för industriverksam-
het uppgår till drygt 70 ha. I detaljplanen ingår även naturområde och 
skyddsområden för att värna om naturvärden, möjliggöra för dagvattenhante-
ring och minska störning till omgivande bebyggelse. Med markanvändningen 
industri avses all slags av produktion, lagring och annan hantering av varor, 
men även användningar som laboratorier, lager och tekniska anläggningar 
m.m. Den norra delen av planområdet som vetter mot närmaste bostadsbe-
byggelse har markanvändningen verksamheter, för att minska negativ omgiv-

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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ningspåverkan. Verksamhetsområde kan innehålla olika typer av ytkrävande 
verksamheter som har begränsad omgivningspåverkan. 

Flera olika alternativa vägar för transporter till och från Hertsöfältet har ut-
retts under planprocessen och jämförts utifrån trafikflöden, påverkan på boen-
de, naturmiljö, möjligheter för transporter av farligt gods, risk från och på Se-
vesoverksamheter samt kostnader. Slutligen rekommenderas alternativet 
Hertsövägen. Utifrån trafikalstringsprognosen bedöms planområdet alstra 
1800 fordon per dygn, varav 150 utgörs av tunga fordon. Hertsövägen är di-
mensionerad efter större trafikmängder än som trafikerar den idag. Den utö-
kade trafiken på Hertsövägen bedöms inte vara i den storleksordningen att  
kapaciteten i någon korsning behöver utökas. Inga åtgärder är heller nödvän-
diga för att minska barriäreffekten eller trafiksäkerhetsriskerna i och med ut-
byggnaden av Hertsöfältet. 

Andelen transporter av farligt gods till och från Hertsöfältet uppskattats till 10 
procent av de tunga transporterna, alltså till 15 per dag. Flera riskberäkningar 
har tagits fram för att utreda vad transporter av farligt gods resulterar i för 
risknivåer längs Hertsövägen. Riskberäkningarna visar på att risknivåerna 
kommer öka efter att Hertsöfältet är fullt utbyggt men att de fortfarande ligger 
inom tolerabla risker. Det innebär att skyddsåtgärder behöver vidtas vid längs 
Hertsövägen mellan Örnäsrondellen och Kronbacksvägen/Örnäsvägen. 
Skyddsåtgärder kan exempelvis vara en kombination av tungt vägräcke och 
hög kantsten. 

Utsläpp till luft har utretts för att undersöka detaljplanens påverkan på främst 
närliggande bostadsområden. Resultaten från spridningsberäkningarna indi-
kerar att det finns utrymme för etablering av industri på Hertsöfältet där ut-
släppen från nya industriverksamheter kan vara i samma storleksordning som 
utsläppen som idag genereras av Svartön utan att människors hälsa eller om-
givande natur påverkas. 

För att fördröja och rena de ökade mängderna av dagvatten har en systemlös-
ning föreslagits. Kommunen kommer vara huvudman för dagvattenanlägg-
ningen. Den innebär att diken föreslås anläggas längs med gatorna i området 
och längs kvartersmarkens ytterkanter. I detaljplanen finns även ytterligare 
ytor avsatta i fall kompletterande renings skulle behövas. Sammantaget be-
döms systemlösningen för dagvattnet ha tillräcklig fördröjnings- och renings-
kapacitet för den förändrade markanvändningen. 

Enligt översiktsplanen utpekas Hertsöfältet som ett nytt område lämpligt för 
kraftigt störande verksamhet. Detaljplanen bedöms inte strida mot intentio-
nerna i översiktsplanen. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Detaljplanen handläggs enligt utökat förfarande i enlighet med plan- och 
bygglagen (2010:900). 

Stadsbyggnadsnämnden har 2020-04-23 § 48 föreslagit kommunfullmäktige 
besluta att anta detaljplan för del av Hertsön, del av Hertsön 11:1, Hertsöfältet. 
Vid ärendets behandling i stadsbyggnadsnämnden reserverade sig Mathias 
Karvonen (V), Per-Erik Nåslén (KD) och Tobias Rantapää (C) mot beslutet. 

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 115 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
anta detaljplan för del av Hertsön, del av Hertsön 11:1, Hertsöfältet. Vid ären-
dets behandling i kommunstyrelsen reserverade sig 

Sammanträdet 
Lenita Ericson (S), Anders Josefsson (M), Thomas Söderström (L), Dan Ankar-
holm (Sjvp), Maritha Meethz (S), Anja Johansson (S), Paulina Koskenniemi 
(MP) och Erland Nilsson (LpO) föreslår bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Ingrid Vesterlund (C) föreslår avslå kommunstyrelsens förslag. 

Bertil Bartholdson (V), Ulrika Lundberg (V) och Nina Berggård (V) föreslår 
följande ändringar i förslaget till detaljplan; att tung trafik och miljöfarliga 
transporter ska ledas till och från området via Svartön samt att den del av om-
rådet som gränsar till det gamla brandövningsfältet undantas från exploate-
ring. Bertil Bartholdson föreslår i andra hand att detaljplanen avslås. 

Samuel Ek (KD) föreslår att ärendet återremitteras för att komplettera med en 
rapport om lämpliga industriområden för mindre företags/industriers place-
ring inom Luleå kommun. I denna rapport ska presenteras godstransporter 
och flöden för industrier. Ärendet kompletteras även med en omvärldsanalys 
kring utvecklingen av corona och hur detta påverkar industrisatsningar/eta-
bleringar. 

Carola Lidén (C), Ilkka Isaksson (KD), Jonas Brännberg (RS) och Leslie Bailey 
(SD) stödjer Samuel Eks förslag om återremiss. 

Jonas Brännberg (RS) stödjer Bertil Bartholdsons ändringsförslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Samuel Eks förslag om återremiss under proposition och 
finner att fullmäktige avslår förslaget. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Ordföranden ställer därefter Bertil Bartholdsons respektive ändringsförslag 
vart och ett för sig under proposition och finner att fullmäktige avslår försla-
gen. 

Ordföranden ställer slutligen kommunstyrelsens förslag och Ingrid Ve-
sterlunds förslag mot varandra och finner att fullmäktige bifaller kommunsty-
relsens förslag.  

Dialog: 
Dialog har förts enligt regelverket för detaljplaneprocessen med samråd och 
granskning av planförslaget. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Ett genomförande av planen bidrar till fler arbetstillfällen och motverkar inte 
målet om ökad jämlikhet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
En bedömning kan göras först i senare skede. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Miljökonsekvenserna belyses i en miljökonsekvensbeskrivning som finns i 
beslutsunderlaget. En bedömning kring minskad klimatpåverkan kan göras 
först i senare skede. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
Förslaget har en positiv påverkan på starkare ekonomi för tillväxt med fler 
arbetstillfällen och för Luleå som en attraktiv stad. Fler arbetstillfällen ger för-
utsättningar för att fler kan bo i Luleå. 

Beslutsunderlag 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11, KLF Hid: 2020.2584 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2017-02-13 § 41 

KLF Hid: 2020.2254 
 Plankarta med bestämmelser och illustration, KLF Hid: 2020.2252 
 Planbeskrivning, KLF Hid: 2020.2251 
 Miljökonsekvensbeskrivning, KLF Hid: 2020.2250 
 Särskild sammanställning, KLF Hid: 2020.2253 
 Granskningsutlåtande och samrådsredogörelse, KLF Hid: 2020.2249 
 Presentation antagande Hertsöfältet, KLF Hid: 2020.2255 
 Stadsbyggnadsnämndens protokoll 2020-04-23 § 48, 

KLF Hid: 2020.2248 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-05-11 § 79, 
KLF Hid: 2020.2463 

 Vänsterpartiets yrkanden gällande detaljplan Hertsöfältet, 
KLF Hid: 2020.2519 

Beslutet skickas till 
Stadsbyggnadsnämnden 
Kommunstabens samhällsutvecklingsenhet 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 88 

Statistikrapport över ej verkställda gynnande beslut enligt 
SoL, kvartal 4 2019 
Ärendenr 2020/615-3.9.5.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisad statistikrapport och lägga 
den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Socialtjänstlagen 16 kap 6 h § föreskriver att socialnämnden ska redovisa till 
fullmäktige en gång per kvartal gynnande beslut som nämnden inte verkställt 
inom tre månader från beslutsdagen samt gynnande beslut som avbrutits och 
som inte verkställts på nytt inom nämnda period. Rapporteringen ska även 
visa könsfördelningen i berörda ärenden d v s hur stor del av de ej verkställda 
besluten som gäller män respektive kvinnor. 

Socialnämndens verksamheter har följande antal ej verkställda gynnande be-
slut att rapportera för fjärde kvartalet 2019 fördelade på typ av insats och kön. 

Verksamheter inom 
ÄO = Äldreomsorg 
OF = Omsorg om funktionshind-
rade enligt SoL 
IFO = Individ och familjeomsorg 

Ej verkställda gynnan-
de beslut fördelade på 
män respektive kvin-
nor 

Män Kvinnor 

Summa total 

Särskilt boende, ÄO 5 18 23 
Korttidsboende ÄO 0 0 0 
Särskilt boende, OF 2 1 3 
Dagverksamhet/sysselsättning ÄO 0 0 0 
Kontaktperson OF 0 0 0 
Dagverksamhet/sysselsättning OF 0 0 0 

Bostad IFO 5 0 5 
Kontaktperson IFO 4 4 8 
Kontaktfamilj IFO 0 4 4 
Familjehem IFO 0 0 0 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Socialnämnden rapporterar 44 gynnande beslut enligt 4 § socialtjänstlagen 
(SoL) som inte har verkställts inom föreskriven tid. 

Särskilt boende (ÄO) har 23 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är 
vid rapporteringstillfället 

- 11 beslut verkställda 
- 3 beslut ej verkställda p g a att brukaren har tackat nej 
- 7 beslut ej verkställda p g a att ändamålsenlig bostad inte funnits 

tillgänglig 
- 2 beslut ej verkställda då den enskilde har återtagit sin ansökan. 

Särskilt boende (OF) har 3 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är 
vid rapporteringstillfället 

- 1 beslut verkställt 
- 2 beslut ej verkställda då den enskilde har tackat nej till erbjudande. 

Bostad IFO har 5 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är vid rappor-
teringstillfället 

- 2 beslut verkställda 
- 1 beslut ej verkställt då den enskilde har återtagit sin ansökan 
- 1 beslut ej verkställt då den enskilde inte har gått att nå 
- 1 beslut ej verkställt då ändamålsenlig bostad ej funnits tillgänglig. 

Kontaktperson IFO har 8 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället 

- 3 beslut verkställda 
- 1 beslut ej verkställda då den enskilde inte gått att nå 
- 3 beslut ej verkställda då lämplig uppdragstagare saknas 
- 1 beslut ej verkställt då den enskilde har återtagit sin ansökan. 

Kontaktfamilj IFO har 4 ej verkställda beslut inom perioden. Av dessa är vid  
rapporteringsperioden 

- 2 beslut verkställt 
- 1 beslut ej verkställt då lämplig uppdragstagare saknas 
- 1 beslut ej verkställt då den enskilde har återtagit sin ansökan. 

Behandlingshem IFO har 1 ej verkställt beslut då den enskilde är frihetsberö-
vad. 

En jämförelse med de två föregående kvartalsrapporterna samt det aktuella 
läget visar följande statistiska data: 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Verksamheter 2019-03-31 2019-06-30 2019-09-30 
Särskilt boende ÄO 50 49 39 
Korttidsboende ÄO 0 0 0 
Särskilt boende OF 2 3 3 
Kontaktperson OF 3 3 0 
Dagverksamhet/sysselsättning 
OF 

0 0 0 

Bostad IFO 3 2 8 
Kontaktperson IFO 3 2 8 
Kontaktfamilj IFO 1 1 4 
Familjehem IFO 0 0  0 
Behandlingshem IFO 0 0  2 
Summa 62 60 64 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige godkänner och lägger 
redovisad rapport till handlingarna och finner att fullmäktige bifaller 
förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Socialnämndens protokoll 2020-04-16 § 66, KLF Hid: 2020.2368 
 Redovisning ej verkställda gynnande beslut enligt SoL, kvartal 4 2019, 

KLF Hid: 2020.2192 

Beslutet skickas till 
Socialnämnden 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 89 

Statistikrapport över ej verkställda gynnande beslut enligt 
LSS, kvartal 4 2019 
Ärendenr 2020/611-3.9.6.3 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna redovisad statistikrapport och 
lägga den till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade 28 h § (LSS) föreskriver 
att socialnämnden ska lämna en statistikrapport till fullmäktige över hur 
många av nämndens gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har verkställts 
inom tre månader, från dagen för respektive beslut, samt gynnande beslut 
som avbrutits och inte verkställts på nytt inom tre månader. 

Socialnämndens verksamheter har följande antal ej verkställda gynnande 
beslut enligt 9 § LSS att rapportera för tredje kvartalet 2019 fördelade på typ 
av insats och kön. 

Typ av insats enligt 9 § p. 1-10 LSS Ej verkställda gynnande 
beslut fördelade på män 
respektive kvinnor

 Män Kvinnor   

Summa total 

Rådgivning eller annat personligt stöd (9.1) 0 0 0 

Biträde av personlig assistans (9.2) 0 0 0 

Ledsagarservice (9.3) 0 0 0 

Biträde av kontaktperson (9.4) 3 0 3 

Avlösarservice i hemmet (9.5) 0 0 0 

Kortidsvistelse utanför det egna hemmet (9.6) 0 0 0 

Korttidstillsyn för skolungdom över 12 år (9.7) 0 0 0 

Boende i familjehem eller bostad med särskild 
service för barn eller ungdomar (9.8) 

0 0 0 

Bostad med särskild service för vuxna eller 
annan särskild anpassad bostad för vuxna (9.9) 

15 14 29 

Daglig verksamhet (9.10) 0 0 0 

Summa total 18 14 32 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Socialnämnden rapporterar 32 gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har 
verkställts inom föreskriven tid. 

Tre (3) beslut om biträde av kontaktperson har ej verkställts. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället: 

- 3 beslut ej verkställda p g a att lämplig uppdragstagare inte funnits till-
gänglig. 

29 beslut om bostad med särskild service har ej verkställts. Av dessa är vid 
rapporteringstillfället: 

- 11 beslut verkställda 
- 6 beslut ej verkställda p g a att den enskilde har tackat nej till erbjuden 

bostad 
- 8 beslut ej verkställda p g a att ändamålsenlig bostad inte har funnits 

tillgänglig 
- 3 beslut ej verkställda p g a att den enskilde har återtagit sin ansökan 
- 1 beslut där den enskilde har fått erbjudande men ännu inte svarat. 

En jämförelse med de två föregående kvartalsrapporterna samt det aktuella 
läget visar följande statistiska data: 

Typ av insats enligt 9 § p. 1-10 LSS 2019-06-30 2019-09-30  2019-12-31 

Rådgivning eller annat personligt stöd (9.1) 0 0 0 

Biträde av personlig assistans (9.2) 0 0 0 

Ledsagarservice (9.3) 0 0 0 

Biträde av kontaktperson (9.4) 8 5 3 

Avlösarservice i hemmet (9.5) 0 0 0 

Kortidsvistelse utanför det egna hemmet 
(9.6) 

0 0 0 

Korttidstillsyn för skolungdom över 12 år 
(9.7) 

0 0 0 

Boende i familjehem eller bostad med sär-
skild service för barn eller ungdomar (9.8) 

0 0 0 

Bostad med särskild service för vuxna eller 
annan särskild anpassad bostad för vuxna 
(9.9) 

31 29 29 

Daglig verksamhet (9.10) 0 0 0 

Summa total 39 34 32 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår att kommunfullmäktige godkänner och lägger 
redovisad rapport till handlingarna och finner att fullmäktige bifaller 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Socialnämndens protokoll 2020-04-16 § 67, KLF Hid: 2020.2190 
 Redovisning ej verkställda beslut enligt LSS för kvartal 4 2019, 

KLF Hid:2020.2191 

Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige 
Kommunrevisorerna 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 90 

Hyreslättnader för företag i utsatta branscher 
Ärendenr 2020/619-3.5.0.2 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att respektive nämnd under 2020 ges 

möjlighet att bevilja företag rabatt för fasta hyreskostnader i enlighet  
med regeringens förordning om hyresrabatter. Rabatterna gäller en-
bart de av regeringen utpekade branscherna. 

2. Respektive nämnd ges möjlighet att ta beslut om anstånd med betal-
ning av hyra för företag som är hyresgäster under 2020. 

3. Stadsbyggnadsnämnden får i uppdrag att utarbeta ett förslag till rutin-
beskrivning för beslut om hyresrabatt och anstånd som bör användas 
av övriga berörda nämnder. 

4. Respektive förvaltning ansvarar för att söka det statliga stödet för hy-
resvärdar för lämnad hyresrabatt. 

5. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samband med delårsuppföljning 
komma med en specificerad sammanställning av kommunens extraor-
dinära kostnader som är orsakade av coronasmittspridningen. 

Reservationer 
Liv Shange Moyo (RS) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Flera förvaltningar i Luleå kommun är hyresvärd för företag som på grund av 
Coronapandemin har fått problem med sin ekonomi. Frågan har därför upp-
kommit under vilka förutsättningar kommunen kan medge olika typer av 
anstånd eller hyreslättnader för sina hyresgäster. Frågan om hyresrabatter 
aktualiserades den 26 mars då regeringen aviserade om ett tillfälligt stöd till 
hyresvärdar som sänker den fasta hyran till företag inom utsatta branscher. 

Luleå kommuns förvaltningars hyresintäkter från aktuella företag uppgår till 
ca 10 mkr på årsbasis. Ett 20-tal näringslivsidkare berörs. Det är stadsbygg-
nadsförvaltningen, kultur- och fritidsförvaltningen samt socialförvaltningen 
som hyr ut till företag. 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) anser att det finns utrymme för loka-
la beslut. Regler om stöd till näringslivet finns i 2 kap. 8 § kommunallagen. 
Enligt 2 kap. 8 § första stycket KL får kommuner och regioner genomföra åt-

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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gärder för att allmänt främja näringslivet i kommunen. Individuellt inriktat 
stöd till enskilda näringsidkare får lämnas endast om det finns synnerliga skäl 
för det, 2 kap. 8 § andra stycket KL. 

Kommunstaben menar att det finns skäl att bevilja hyresrabatter till företag  
som drabbats av vikande kundunderlag på grund av Coronakrisen. Det kom-
munalrättsliga läget är dock inte helt entydig, och lagstiftningen är inte anpas-
sad för att möta den situation som vi idag ställs inför.  Det finns en förordning 
på plats men lagstiftningen kan inte ändras så snabbt som det skulle krävas  
för en kommunalrättslig tydlighet.  Frågan om hyresrabatt och anstånd är 
komplicerad. Å ena sidan är det en juridiskt svår situation utan praxis å andra 
sidan uppmuntrar regeringen hyresvärdar att ta ansvar för att stödja sina hy-
resgäster genom de statliga hyresrabatterna. 

Hyresrabatten kan ges utifrån ett samhällsperspektiv men också vara ekono-
miskt motiverat för hyresvärden. Under en begränsad tid kan det vara vikti-
gare att säkra långsiktigare hyresintäkter. Många kommuner har inte fattat 
beslut i frågan, och olika kommuner har fattat olika ställningstaganden, exem-
pelvis ger Stockholms stad och Malmö hyresrabatt medan Göteborg enbart 
ger anstånd med hyran till företag. 

Det är inte uteslutet att regeringen aviserar fler tillfälliga hyresrabatter med 
anledning av Coronakrisen. 

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att  kommunfull-
mäktige beslutar att respektive nämnd ges under 2020 möjlighet att bevilja 
företag rabatt för fasta hyreskostnader i enlighet med regeringens förordning 
om hyresrabatter. Rabatterna gäller enbart de av regeringen utpekade bran-
scherna. Respektive nämnd ges möjlighet att ta beslut om anstånd med betal-
ning av hyra för företag som är hyresgäster under 2020. Stadsbyggnadsnämn-
den får i uppdrag att utarbeta ett förslag till rutinbeskrivning för beslut om 
hyresrabatt och anstånd som kan användas av övriga berörda nämnder. 
Respektive förvaltning ansvarar för att söka det statliga stödet för hyresvärdar 
för lämnad hyresrabatt. 

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 126 föreslagit kommunfullmäktige besluta  
kommunfullmäktige beslutar att respektive nämnd ges under 2020 möjlighet  
att bevilja företag rabatt för fasta hyreskostnader i enlighet med regeringens 
förordning om hyresrabatter. Rabatterna gäller enbart de av regeringen utpe-
kade branscherna. Respektive nämnd ges möjlighet att ta beslut om anstånd  
med betalning av hyra för företag som är hyresgäster under 2020. Stadsbygg-
nadsnämnden får i uppdrag att utarbeta ett förslag till rutinbeskrivning för 
beslut om hyresrabatt och anstånd som bör användas av övriga berörda 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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nämnder. Respektive förvaltning ansvarar för att söka det statliga stödet för 
hyresvärdar för lämnad hyresrabatt. Kommunstyrelsen föreslog även att ge 
kommundirektören i uppdrag att i samband med delårsuppföljning komma 
med en specificerad sammanställning av kommunens extraordinära kostnader 
som är orsakade av coronasmittspridningen. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår att fullmäktige ska ge kommunstyrelsen uppdraget om 
återrapportering i samband med delårsuppföljningen. 

Lenita Ericson (S), Eric Lundvall (C), Thomas Söderström (L), Leslie Bailey 
(SD), Anja Johansson (S), Victor Hedqvist (M), William Torikka (Sjvp) och 
Bertil Bartholdson (V) föreslår bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Liv Shange Moyo (RS) föreslår följande tillägg: a) företag som mottar hyresra-
batt förbinder sig samtidigt att inte säga upp personal under tiden de mottar 
stöd. b) Kommunstaben får i uppdrag att i samråd med Lulebo ta fram mot-
svarande hyreslättnader för hyresgäster i privata bostäder som på grund av 
Coronapandemin har fått problem med sin ekonomi. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Liv Shange Moyos respektive förslag vart och ett för sig 
under proposition och finner att fullmäktige avslår förslagen. 

Ordföranden ställer därefter kommunstyrelsens förslag med eget ändringsför-
slag under proposition och finner att fullmäktige bifaller förslagen. 

Dialog: 
Dialog har förts mellan stadsbyggnadsförvaltningen, kultur- och fritidsförvalt-
ningen, socialförvaltningen och kommunstaben. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Inom handel och besöksnäring finns många unga och timanställda som berörs 
av den rådande situationen. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Handel och besöksnäring är näringar som sysselsätter både kvinnor och män. 
Det finns även hyresgäster inom andra näringar t.ex. verkstadsföretag. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
Se beskrivning av ärendet. 

Beskrivning av ärendet 
SKR anser att det finns utrymme för lokala beslut. Beslut om anstånd/förlänga 
betalningstider på hyra i lokaler får inte innebära att ett individuellt inriktat  
stöd lämnas till enskilda näringsidkare, 2 kap. 8 § KL, och måste iaktta rege-
ringsformens krav på objektivitet och likabehandling. 

Vad innebär anstånd eller nedsättning av hyra? 
I huvudsak är den lättnad som hyresgästerna önskar knuten till hyresbeloppet 
och att hyresvärdarna ger anstånd eller sätter ned hyran (hyresfritt). I före-
kommande fall kan det naturligtvis föreligga andra villkor i hyreskontrakten 
som kan ge krav på lättnader, till exempel krav på öppettider. 

Anstånd med hyresbetalning innebär att hyresvärden medger att hyresgästen 
betalar hela eller del av förfallet hyresbelopp vid ett senare tillfälle; hyresvär-
den skjuter helt enkelt på förfallodagen. Detta innebär också, om inget annat 
överenskoms, att dröjsmålsränta inte ska utgå på anståndsbeloppet under den 
tid anstånd har medgivits. 

Nedsättning av hyra under viss tid eller hyresfritt, innebär att hyresvärden 
efterger sitt krav på hela eller del av hyra under viss tid. Detta innebär att hy-
resgästen helt enkelt ges en lägre eller ingen hyra under den tid som nedsätt-
ning medges, en hyresrabatt. 

Rättsliga förutsättningar 
Till skillnad från privata fastighetsägare har kommuner att iaktta regeringsfor-
mens krav på objektivitet och likabehandling. Härutöver får kommuner och 
regioner inte lämna stöd till enskilda näringsidkare, 2 kap. 8 § KL, om det inte 
finns synnerliga skäl för det. Även EU-rättens statsstödsregler behöver nor-
malt beaktas. EU har aviserat ett flertal lättnader. 

Anstånd 
Att medge olika typer av anstånd med hyresbetalning torde inte vara något 
problem så länge det görs på objektiva och sakliga grunder. Om en kommun 
exempelvis generellt beslutar om att göra ett tillägg i sina taxor av innebörd 
att uppskov med betalning på begäran kan medges, skulle detta möjligen kun-
na betraktas som ett generellt riktat stöd till näringslivet enligt 2 kap. 8 § första 
stycket KL och därmed kunna godtas. 

Hyresrabatt 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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När det gäller nedsättning av hyra är frågan något mera komplicerad än an-
stånd. Ramarna för kommunens möjlighet att ge rabatt regleras av kommunal-
lagen samt Förordning om statligt stöd när vissa lokalhyresgäster fått rabatt 
på hyran (SFS 2020:237). Generellt sett går lag före förordning. 

Individuellt inriktat stöd till enskilda näringsidkare får lämnas endast om det  
finns synnerliga skäl för det, 2 kap. 8 § andra stycket KL. Den situation som nu 
råder får betraktas som extraordinär, vilket också aktualiserar möjligheten att 
”synnerliga skäl” enligt paragrafens andra stycke kan vara uppfyllt när det 
gäller vissa typer av stöd, i vart fall om företaget tillhör en bransch som drab-
bats hårt av pandemin. Det finns också anledning att ha en differentierad be-
dömning i förhållande till vilken typ av stöd det rör sig om. Visserligen fram-
går av lagens förarbeten att det ska råda en restriktiv syn på kommunala 
stödinsatser gentemot enskilda företag. Det framhålls dock, när det gäller av-
gränsningen av tillåtna insatser, att rättstillämpningen måste kunna anpassas 
till samhällsutvecklingen. Någon relevant praxis finns inte. Det kan därför 
enligt SKRs mening inte uteslutas att olika former av stöd till följd av covid-19 
kan ges ut utan hinder av 2 kap. 8 § KL. 

Tillfällig hyresrabatt till utsatta branscher 
Regeringen har beslutat om ett tillfälligt stöd till hyresvärdar som har gett 
rabatt på fasta lokalhyreskostnader till hyresgäster i utsatta branscher. Kon-
struktionen av stödet bygger på att hyresvärden och hyresgästen kommer 
överens om en tillfällig hyressänkning/hyresrabatt. Det är hyresgästen som 
ska ansöka om hyresrabatt hos hyresvärden. Rabatten till hyresgästen kan inte 
överstiga 50 procent. Det är sedan hyresvärden som ansöker om statligt stöd. 
Det statliga stödet till hyresvärden kan aldrig bli högre än 25 procent av den 
ursprungliga fasta hyran. Resten av hyressänkningen förutsätts hyresvärden 
stå för. Det innebär att en hyresrabatt skulle minska förvaltningarnas intäkter 
med 25 procent eller mer. 

Förutsättningarna för att kunna söka det statliga stödet: 

 Ett avtal om hyra av lokal, med hyran helt eller delvis bestämd till ett 
fast belopp i kronor, har tecknats med en hyresgäst i utsatt bransch se-
nast den 1 mars 2020. 

 Hyresgästen som anges i avtalet ska ha hyrt lokalen under perioden 1 
april till och med den 30 juni 2020. 

 Överenskommelsen om rabatt på lokalhyra ska ha tecknats mellan hy-
resvärden och hyresgästen senast den 30 juni 2020 och rabatten ska 
gälla under perioden 1 april till och med den 30 juni 2020. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 I överenskommelsen ska den nya hyran understiga det fasta belopp 
som skulle ha betalats under samma period (enligt det hyresavtal som 
gällde 1 mars 2020) och i övrigt ska villkoren vara oförändrade. 

 Hyresvärden ansöker om det statliga stödet i efterhand (tidigast från 1 
juni 2020). 

 Ansvarig länsstyrelse kommer att handlägga och fatta beslut om stö-
det. 

De branscher som berörs är; sällanköpshandel, hotell, restaurang och vissa 
andra verksamheter. Här omfattas exempelvis butikshandel, logiverksamhet, 
restauranger samt arrangemang av kongresser/mässor men även konsument-
tjänster så som tandläkare, fysioterapeutisk verksamhet, hår- och kroppsvård. 

Skäl till anstånd eller hyresrabatt 
Coronakrisen har gjort att näringslivet har hamnat i ett läge med en kombine-
rad efterfråge- och utbudschock. Den ekonomiska situation som råder är ex-
traordinär, de politiska beslut som har fattats i pandemins spår har helt, eller 
delvis, stängt ekonomin. Det är mycket svårt att driva företag om kostnaderna 
kvarstår och intäkterna uteblir. 

Skälen till hyreslättnader kan vara ur både ett ekonomiskt perspektiv och ett 
samhällsperspektiv. Eftersom det är fråga om en affärsverksamhet när kom-
muner hyr ut kommersiella lokaler, bör hyresvärdarna anses ha ett ganska 
stort utrymme för affärsmässiga överväganden i sina relationer till hyresgäs-
terna. Om dessa riskerar att hamna i en obeståndssituation med kanske kon-
kurs som följd är det någonting hyresvärdarna måste kunna beakta och sätta 
ned hyran under viss tid för att undvika tomma lokaler. Alltså ett på objektiva 
grunder affärsmässigt övervägande 

För Luleå kommun handlar det även om arbetstillfällen och attraktivitet, och  
insatserna kan få stor betydelse om utvecklingen vänder inom en rimlig tid. 
Luleå kommun kan inte ensam rädda företag som inte längre har någon mark-
nad men kan inom rimliga gränser verka för att så många som möjligt kan ta 
sig igenom krisen. 

Skäl mot anstånd eller hyresrabatt 
Till skillnad från privata fastighetsägare har kommuner att iaktta regeringsfor-
mens krav på saklighet och opartiskhet. Detta innebär att kommunens beslut 
inte får vara godtyckliga eller fattas utifrån personliga preferenser. Vidare ska 
kommuner beakta likställighetsprincipen som innebär att kommunmedlem-
mar i samma situation ska behandlas lika. Principen innebär inte att olikbe-
handling aldrig får ske. Kommunen får särbehandla kommunmedlemmar så 
länge de är i samma situation och särbehandlingen sker på objektiv och saklig 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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grund. Som exempel så får kommuner ge rabatterade priser på busskort till 
pensionärer så länge alla pensionärer erhåller samma rabatt. 

Ett beslut om att bevilja anstånd med betalning av hyra till företag kan komma 
att ifrågasättas och kritiseras utifrån likställighetsprincipen. För närvarande 
finns dock ingen praxis eller vägledning vad gäller just denna specifika situa-
tion Och ur ett kommunalrättsligt perspektiv kan det vara tveksamt att bevilja 
hyresrabatter till företag. Det finns också en viss tveksamhet om kommunen 
kommer att få heltäckande kompensation utifrån att bidragsdelen från staten 
är begränsad (5 miljarder). Kanske kommer främst privata hyresvärdar gyn-
nas till den del bidraget räcker. 

Om Luleå kommun stärker utsatta hyresgästers likviditet för att undvika obe-
ståndssituationer genom att överväga anstånd med betalning, eller en hyresra-
batt, innebär det indirekt att Luleå kommun agerar bank åt privata bolag. Lik-
viditeten för att skjuta på intäkter finns inte i Luleå kommun. Det innebär att 
kommunen tvingas låna upp externa lån med ökade räntekostnader som följd 
och detta belastar kommunens resultat på ett negativt sätt. Likviditeten som 
upplånas kan ses som ett kortfristigt lån till privata bolag och detta utan nå-
gon form av säkerhet. I och med det sparkrav Luleå kommun står inför och 
den ekonomiska avmattning vi nu ser kommer Luleå kommun redan nu att 
stå inför en tuff ekonomisk framtid. 

I ett första skede har sektorer som sällanköpshandel, hotell, restaurang och 
vissa andra verksamheter drabbats av en närmast allomfattande efterfrågekris 
men om krisen drar ut på tiden kommer fler branscher att drabbas och kom-
munala insatser kommer inte att räcka till. Det finns en risk att många bolag 
inte kommer att överleva oavsett de eftergifter Luleå kommun tillhandahåller. 
Det kan innebära att det förs in icke prioriterade fodringar i kommunen. Ris-
ken är att kommunen inte får tillbaka pengar om företag går i konkurs. 

Beslutsunderlag 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 126, KLF Hid: 2020.2595 
 Förordning (2020:237) om statligt stöd när vissa lokalhyresgäster fått 

rabatt på hyran, KLF Hid: 2020.2417 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande hyreslättnader för företag i 

utsatta branscher, KLF Hid: 2020.2412 

Beslutet skickas till 
Samtliga förvaltningar 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 91 

Medfinansiering för Norrbotniabanegruppen 2020-2024 
Ärendenr 2020/400-3.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande samman-
träde 2020-06-01. 

Sammanfattning av ärendet 
Norrbotniabanegruppens projektperiod 2017 - 2020 med projektnamnet ”Till-
växtspår med Norrbotniabanan” avslutas den sista juni i år. 

Vid huvudmannagruppsmötet i augusti 2019 beslutades att Norrbotniabane-
gruppens (NBBG) påverkansarbete skall fortgå under en fyraårig projektperi-
od. Detta för att NBBG:s påverkansarbete kan löpa ostört inför arbetet med 
nästa nationella transportplan  Allt för att nå målet, om att i närtid till 2030 fär-
digställa Norrbotniabanan i sin helhet. Den kommande projektperioden går 
under namnet ”Intensifiering av Norrbotniabanan”. Skellefteå kommun är 
fortsatt projektägare. 

Därför söker NBBG nu medfinansiering hos samtliga medlemmar. NBBG har 
lagt upp en budget på knappt 16 miljoner kr för fyraårsperioden. För Luleå 
kommuns del innebär det medfinansieringsbidrag enligt nedan: 

• 2020 204 052 kr (juli – december) 
• 2021 442 410 kr 
• 2022 459 290 kr 
• 2023 430 198 kr 
• 2024 239 915 kr (januari – juni) 

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 117 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att Luleå kommun medfinansierar en ny fyraårig projektperiod för Norrbotni-
abanegruppen. För 2020 anslås 204 052 kr från anslaget för strategiska utveck-
lingsinsatser. För perioden 2021 - 2024 hänskjuts finansieringen till arbetet 
med strategisk plan och budget. Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag  
att underteckna medfinansieringsintyget. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdet 
Ordföranden föreslår att fullmäktige bordlägger ärendet till nästkommande 
fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog: 
Luleå kommun har, och kommer fortsättningsvis, att kontinuerligt delta i 
Norrbotniabanegruppens arbete. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
En satsning på förbättrade järnvägsförbindelser gynna alla olika grupper av 
människor och bidrar därför till ökad jämlikhet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Insatsen har inte fokus på jämställd fördelning av makt och resurser. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
En satsning på förbättrade järnvägsförbindelser gynnar miljö och klimat då 
järnväg är det mest energisnåla transportsystemet och det drivs också till hu-
vudsak av fossilfri elektricitet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
En satsning på förbättrade järnvägsförbindelser längs Norrlandskusten bidrar 
både till förbättrade transportmöjligheter för näringslivet och utveckling av 
större arbetsmarknadsregioner vilket bidrar till starkare ekonomi i regionen 
och ger därmed förutsättningar för en hållbar tillväxt. 

Beslutsunderlag 
 Ansökan Norrbotniabanegruppen 2020-03-13, KLF Hid: 2020.1445 
 Medfinansieringsintyg 2020-03-13, KLF Hid: 2020.1449 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande finansiering av Norrbotniaba-

negruppen 2020-2024, KLF Hid: 2020.1889 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-06 § 68, 

KLF Hid: 2020.2006 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 117, KLF Hid: 2020.2586 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 92 

Avgifter för snötippen på Porsön 
Ärendenr 2020/514-2.4.2.8 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande sammanträde 
2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Snötippen i Porsön är mottagningsstation för snö från främst Luleå tätort. Ti-
digare vintrar har Luleå kommuns avtalspart haft en snötipp ute på gamla 
NJA-kajen, som inte kunde nyttjas under vintern 18/19 och all snö togs om 
hand ute på Porsön. Då mängden snö ökar på Porsön ökar även kostnaderna 
för mottagningen. En tidigare normal vinter deponerades ca 200 000 m3 snö. 
Vintern 18/19 kördes det in ca 360 000 m3. Mottagningskostnaderna för 2019 
ligger på ca 1 900 000 kr och intäkterna på ca 1 400 000 kr, vilket innebär en 
förlust på 500 000 kr. 

Kommunfullmäktige beslutade 2007-12-17 § 306 att ge tekniska nämnden rätt 
att i november varje år indexjustera taxan efter konsumentprisindex (KPI) och 
stadsbyggnadsnämnden gjorde sådan prisjustering hösten 2019 att gälla från 
2020-01-01. Stadsbyggnadsförvaltningen menar att KPI inte är rätt index att  
använda i det här fallet och föreslår därför stadsbyggnadsnämnden rekom-
mendera kommunfullmäktige besluta om ny avgift för snötippen på Porsön 
utifrån anläggningsmaskinindex 50 % maskinkostnader och 50 % förarkostna-
der samt att stadsbyggnadsnämnden varje år i oktober kan justera taxan med 
anläggningsmaskinindex. 

Ny avgift från 2020-11-01 föreslås enligt nedan; 
2020-11-01 (2020-01-01) 

1. Flakvolym < 20 m3 104 kr ( 83 kr) 
2. Flakvolym 20 – 30 m3 131 kr (104 kr) 
3. Flakvolym > 30 m3 156 kr (125 kr) 

Stadsbyggnadsnämnden har 2020-03-26 § 33 föreslagit stadsbyggnadsnämn-
den rekommendera kommunfullmäktige besluta att fastställa avgift för snö-
upplaget på Porsön att gälla från 2020-11-01 enligt ny taxa baserad på anlägg-
ningsmaskinindex och att stadsbyggnadsnämnden får rätt att i oktober varje 
år justera taxan efter anläggningsmaskinindex med september 2019 som bas. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 116 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att fastställa avgift för snöupplaget på Porsön att gälla från 2020-11-01 enligt  
ny taxa baserad på anläggningsmaskinindex. Stadsbyggnadsnämnden får rätt 
att i oktober varje år justera taxan efter anläggningsmaskinindex med septem-
ber 2019 som bas. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår bordlägga ärendet till nästkommande fullmäktigesam-
manträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Stadsbyggnadsnämndens protokoll 2020-03-26 § 33, 

KLF Hid: 2020.1878 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-27 § 72, 

KLF Hid: 2020.2340 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 116, KLF Hid: 2020.2585 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 93 

Redovisning av motioner per mars 2020 
Ärendenr 2019/1278-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna upprättad förteckning över hand-
läggning av motioner. 

Sammanfattning av ärendet 
I kommunallagen 5 kap 35 § stadgas följande: 

”En motion eller ett medborgarförslag ska om möjligt beredas på sådant sätt 
att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen eller medbor-
garförslaget väcktes. Om beredning inte kan avslutas inom denna tid ska detta 
och vad som har kommit fram vid beredning anmälas till fullmäktige inom 
samma tid. Fullmäktige får då avskriva motionen eller medborgarförslaget 
från vidare handläggning.” 

Med hänvisning till dessa bestämmelser har kommunstaben upprättat bifogad 
förteckning över handläggning av motioner. Föregående redovisning lämna-
des i oktober 2019. 

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 124 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att godkänna upprättad förteckning över handläggning av motioner. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Förteckning, handläggning av motioner per mars 2020, 

KLF Hid: 2020.1891 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande redovisning av motioner per 

mars 2020, KLF Hid: 2020.1890 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-06 § 69, 

KLF Hid: 2020.2007 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 124, KLF Hid: 2020.2593 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Beslutet skickas till 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 94 

Redovisning av medborgarförslag och e-förslag per mars  
2020 
Ärendenr 2019/1625-1.5.2.1 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna upprättad förteckning över hand-
läggning av medborgarförslag och e-förslag.  

Sammanfattning av ärendet 
I kommunallagen 5 kap 35 § stadgas följande: 

”En motion eller ett medborgarförslag ska om möjligt beredas på sådant sätt 
att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen eller medbor-
garförslaget väcktes”. Om beredning inte kan avslutas inom denna tid ska 
detta och vad som har kommit fram vid beredning anmälas till fullmäktige 
inom samma tid. Fullmäktige får då avskriva motionen eller medborgarförsla-
get från vidare handläggning.” 

Med hänvisning till dessa bestämmelser har kommunstaben upprättat bifogad 
förteckning över handläggning av e-förslag. Föregående redovisning lämna-
des i oktober 2019. E-förslag som avskrivs p.g.a. för få röster eller inte uppfyl-
ler kriterierna för att publiceras på webb meddelas kommunfullmäktige lö-
pande. 

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 125 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att godkänna upprättad förteckning över handläggning av e-förslag. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag under proposition och finner 
att fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Förteckning över handläggning av e-förslag per mars 2020, 

KLF Hid: 2020.1901 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande redovisning av e-förslag per 

mars 2020, KLF Hid: 2020.1902 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-06 § 70, 

KLF Hid: 2020.2008 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 Reviderad förteckning över handläggning av e-förslag per mars 2020, 
KLF Hid: 2020.2529 

 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 125, KLF Hid: 2020.2594 

Beslutet skickas till 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 95 

E-förslag om utegym i anslutning till boule- och ex-
tremsportarenan på Örnäset 
Ärendenr 2019/989-1.5.2.1 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
kultur- och fritidsnämnden för beredning och beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett e-förslag har inlämnats som föreslår att kommunen anlägger ett utegym i 
anslutning till boule- och extremsportarenan på Örnäset. 

Förslaget har varit publicerad på kommunens webbplats under tre månader 
och har samlat in 86 röster. 

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att e-förslaget får 
ställas och överlämnas till kultur- och fritidsnämnden för beredning och be-
slut. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 E-förslag om utegym i anslutning till boule- och extremsportarenan på 

Örnäset, KLF Hid: 2020.2406 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande e-förslag om utegym på Ör-

näset, KLF Hid: 2020.2623 

Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden 
Förslagsställaren 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 96 

E-förslag om ny lösning för korsningen Mjölkuddsvä-
gen/Storheden 
Ärendenr 2019/1747-1.5.2.1 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att e-förslaget får ställas och överlämnas till 
stadsbyggnadsnämnden för beredning och beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit som föreslår att kommunen tar fram en ny lösning 
för korsningen Mjölkuddsvägen/Storhedenvägen.  Förslagsställaren menar att 
en rondell eller planskild korsning skulle förbättra trafiksituationen. 

Förslaget har varit på publicerat på kommunens webbsida under tre månader 
och samlat 970 röster. 

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att e-förslaget får 
ställas och överlämnas till stadsbyggnadsnämnden för beredning och beslut. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 E-förslag om ny lösning för korsningen Mjölkuddsvägen/Storhedenvä-

gen, KLF Hid: 2020.2624 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande e-förslag om ny lösning för 

korsningen Mjölkuddsvägen/Storhedenvägen, KLF Hid: 2020.2624 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Stadsbyggnadsnämnden 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 97 

Motion (C) om att införa vikariepool i skolan och  
fritidshemmen 
Ärendenr 2020/681-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får ställas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning av ärendet 
Carola Lidén (C) har lämnat in en motion om att införa en vikariepool i skola 
och fritidshem. 

Motionären menar att skolverksamheterna i dag är ansträngda p.g.a. att 
kommunens nuvarande vikariesystem inte fungerar tillfredsställande. Carola 
Lidén föreslår att kommunfullmäktige ger barn- och utbildningsnämnden ett 
uppdrag att införa ett centralt vikariepoolsystem med lärare och 
fritidspedagoger som är tillsvidareanställda för skolan och fritidshemmen i 
Luleå. 

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att motionen får 
ställas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Motion (C) om att införa vikariepool för skola och fritidshem, KLF 

Hid: 2020.2432 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande motion om vikariepool för 

skola och fritidshem, KLF Hid: 2020.2626 

Beslutet skickas till 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 98 

Motion (C) angående bygglov vid uppsättning av byggba-
racker 
Ärendenr 2020/704-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får ställas och överlämnas till kom-
munstyrelsen för beredning. 

Sammanfattning av ärendet 
Eric Lundvall (C) och Ingrid Vesterlund (C) har lämnat in en motion om bygg-
lov vid uppsättning av byggbaracker. Motionärerna menar att kommunen inte 
borde kräva bygglovsansökan för uppsättning av byggbaracker vid byggna-
tioner. 

Eric Lundvall och Ingrid Vesterlund föreslår att kommunfullmäktige uppdrar 
till miljö- och byggnadsnämnden att utreda ett nytt regelverk om slopat krav 
på bygglov för temporära byggbaracker vid byggnationer. 

Kommunstaben har föreslagit kommunfullmäktige besluta att motionen får 
ställas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Sammanträdet 
Ordföranden ställer kommunstabens förslag under proposition och finner att 
fullmäktige bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Motion (C) om bygglov vid uppsättning av byggbaracker, 

KLF Hid: 2020.2797 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande motion om bygglov vid upp-

sättning av byggbaracker, KLF Hid: 2020.2625 

Beslutet skickas till 
Kommunstabens kansli 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 99 

Snabbinterpellation (V) angående privata sjukvårdsförsäk-
ringar 
Ärendenr 2020/290-1.1.1.6 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Bertil Bartholdson (V) har lämnat in en interpellation gällande privata sjuk-
vårdförsäkringar ställd till kommunstyrelsens ordförande. 

Interpellationen inkom mer än två veckor före kommunfullmäktiges samman-
träde 2020-03-23 och behandlas som en snabbinterpellation. Ärendet bordla-
des vid fullmäktiges sammanträde 2020-03-23 samt 2020-04-23. 

Bertil Bartholdson (V) beskriver att två av Luleå kommuns helägda bolag, 
Luleå energi AB och Luleå lokaltrafik AB har tecknat privata sjukvårdsförsäk-
ringar för sina anställda. Med anledning av detta frågar interpellanten kom-
munstyrelsens ordförande följande: 

- Anser du att privata sjukvårdsförsäkringar bidrar till det övergripande 
mål om social hållbarhet som finns inskrivet i samtliga kommunala bo-
lags ägardirektiv? 

- Anser du att alla anställda inom Luleå kommuns förvaltningar och bo-
lag bör ha en likvärdig tillgång till sjukvård och rehabilitering?  

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Interpellation (V) om privata sjukvårdsförsäkringar, KLF Hid: 2020.981 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 Svar på interpellation om privata sjukvårdsförsäkringar, 
KLF Hid: 2020.2627 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 



51

  

 

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen

LULEÅ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 2020-05-25 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
11

6f
70

2-
64

ce
-4

cc
8-

91
f5

-1
e7

17
71

5c
0a

f

§ 100 

Snabbinterpellation (LpO) gällande skolnedläggningarna i 
Jämtön och Vitå 
Ärendenr 2020/370-1.1.1.6 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Erland Nilsson (LpO) har lämnat in en interpellation gällande skolnedlägg-
ningarna i Jämtön och Vitå ställd till barn- och utbildningsnämndens ordfö-
rande. 

Interpellationen inkom mer än två veckor före fullmäktiges sammanträde och 
behandlas som en snabbinterpellation. Ärendet bordlades vid fullmäktiges 
sammanträde 2020-03-23 samt 2020-04-23. 

Erland Nilsson ställer följande frågor till barn- och utbildningsnämndens ord-
förande: 

- Gjordes besparingar i samband med skolnedläggningarna i Jämtön och 
Vitå? Hur stora blev i så fall dessa, i absoluta tal? 

- Hur mycket högre blev kostnaderna för transport av barnen från re-
spektive skolor in till Råneå och till Vitå?  

- Finns det stöd för att det blev kostnadseffektiviseringar? 
- Anser ordföranden att allt fungerar klanderfritt sett till barnens bästa 

vad gäller restider och säkerhet, vid allmän väg utan hastighetsbe-
gränsningar i väntan på busstransport? 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Beslutsunderlag 
 Interpellation (LpO) gällande skolnedläggningarna i Jämtön och Vitå, 

KLF Hid: 2020.1314 
 Svar på interpellation gällande skolnedläggningarna i Jämtön och Vitå, 

KLF Hid: 2020.2628 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 101 

Snabbinterpellation (C) avseende hyresavtal Nyfosa 
Ärendenr 2020/325-1.1.1.6 

Kommunfullmäktiges förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Arne Nykänen (C) har lämnat in en interpellation gällande kommunens hyres-
avtal med Nyfosa ställd till kommunstyrelsens ordförande. 

Interpellationen inkom mer än två veckor före fullmäktiges sammanträde och 
behandlas som en snabbinterpellation. Ärendet bordlades vid fullmäktiges 
sammanträde 2020-04-27. 

Arne Nykänen (C) anför att det har beskrivits i media att Luleå kommun har 
tecknat ett 10-årigt hyreskontrakt med Nyfosa för lokaler omfattande ca 10 000 
m² med inflyttning 1 januari 2022 för barn- och utbildningsförvaltningen, soci-
alförvaltningen och arbetsmarknadsförvaltningen. Arne Nykänen ställer föl-
jande frågor till kommunstyrelsens ordförande: 

1. Är det rimligt att beslut av denna omfattning tas på tjänstemannanivå? 
2. Behöver Luleå kommun ytterligare 10 000 m² lokalyta? 
3. Ska lokalerna som lämnas av förvaltningarna användas till undervis-

ningslokaler? Om inte, vad ska de i så fall användas till? 

Om lokalerna ska användas som undervisningslokaler ställs även följande 
frågor: 

4. Har det gjorts någon bedömning av framtida behov av undervisnings-
lokaler i centrum? 

5. Har det gjorts någon bedömning av lokalernas lämplighet som under-
visningslokaler? 

6. Hur kommer förändringen att påverka barn- och utbildningsförvalt-
ningens investeringskostnader och framtida hyreskostnader? 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Interpellation (C) gällande hyresavtal med Nyfosa, KLF Hid: 2020.1181 
 Svar på interpellation gällande hyresavtal med Nyfosa, 

KLF Hid: 2020.2353 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 102 

Interpellation (C) gällande säker skolväg 
Ärendenr 2020/519-1.1.1.6 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande 
fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Carola Lidén (C) har lämnat in en interpellation om säker skolväg ställd till 
stadsbyggnadsnämndens och barn- och utbildningsnämndens ordförande. 

Interpellationen inkom mer än två veckor före kommunfullmäktiges 
sammanträde och behandlas som en snabbinterpellation. Ärendet bordlades 
vid fullmäktiges sammanträde 2020-04-27. 

Carola Lidén (C) frågar ordförandena följande: 

- Hur säkerställer ni att alla barn i hela kommunen får en säker skolväg? 
- Har de brister som framkom i kommunens inventering av farliga 

skolvägar åtgärdats? 
- Hur säkerställer kommunen en säker skolväg där Trafikverket är 

huvudman? 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till 
nästkommande fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Interpellation (C) om säker skolväg, KLF Hid: 2020.1921 
 Svar på interpellation om säker skolväg, KLF Hid: 2020.2354 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 103 

Motion (RS) om att Luleå Hamn utträder ur Sveriges Ham-
nar 
Ärendenr 2019/454-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Jonas Brännberg (RS) och Liv Shange Moyo (RS) har inkommit med en mot-
ion om att Luleå Hamn utträder ur Sveriges Hamnar. 

Rättvisepartiet socialisterna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ge-
nom ett extra ägardirektiv ge Luleå Hamn i uppdrag att går ur Sveriges Ham-
nar som medlemsorganisation i väntan på att Sveriges Hamnar respekterar 
grundläggande fackliga rättigheter. 

Kommunstabens kansli har begärt in ett yttrande från Luleå Hamn AB. 

Luleå Hamn ABs yttrande 
Luleå Hamn AB är medlem i bransch- och arbetsgivarföreningen Sveriges 
Hamnar sedan lång tid. Förutom Luleå Hamn är alla Sveriges 53 allmänna 
hamnar medlemmar i Sveriges Hamnar. Sveriges Hamnar bedrivs som en 
demokratisk förening där alla medlemmar har både rätt att rösta samt rätt att  
via stämman utse representanter till styrelser mm. Som medlemmar i Sveriges 
Hamnar får Luleå Hamn bland annat stöd i arbetsrättsliga frågor, stöd och 
information om lagar/regler, beslut, utredningar arbetsmiljöfrågor med mera 
som sker utanför Luleå Hamns egna blickfält. Sveriges Hamnar utgör dess-
utom en viktig remissinstans för regering och myndigheter i frågor gällande 
sjöfart och hamnverksamhet. Denna hjälp och denna påverkansmöjlighet är av 
mycket stort värde för Luleå Hamn. 

För Luleå Hamn är hållbarhet ett kärnvärde som är mycket viktigt – vi skall 
vara den ”Hållbara länken till världen” för våra kunder och näringslivet i vår 
region. Luleå Hamn skall vara hållbart ur alla tre perspektiv, socialt, ekono-
miskt och miljömässigt. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Socialt skall vi vara en ansvarsfull arbetsgivare som skapar bra arbetsförhål-
landen för vår personal och ger dem inflytande i sin vardag utifrån den svens-
ka arbetsmarknadsmodellen. För att detta skall fungera krävs en samverkan 
mellan arbetsgivare och fack. Från tid till annan uppstår meningsskiljaktighe-
ter i frågor och då har alla parter möjlighet till att begära förhandlingar. Denna 
svenska modell hedrar Luleå Hamn och även vår arbetsgivarförening Sveriges 
Hamnar. När meningsskiljaktigheterna är så stora att en konflikt inträffar kan 
opartiska medlare inkallas – vilket även skett i konflikten mellan Sveriges 
Hamnar och Hamnarbetarförbundet under början av 2019. Dessa opartiska 
medlare från Medlingsinstitutet har lämnat flera avtalsförslag till parterna för 
att lösa konflikten – Sveriges Hamnar har sagt ja till alla förslag och Hamnar-
betarförbundet har sagt nej. Slutligen nåddes ett avtal – ett s.k. andrahandsav-
tal med Hamnarbetarförbundet. Detta kollektivavtal är likalydande med det 
förstahandsavtal som Sveriges Hamnar haft i årtionden med Transportarbe-
tarförbundet. 

För medarbetare i hamnar gäller samma rättigheter som för arbetstagare på 
andra arbetsplatser att via sin kollektivavtalspart utse skyddsombud. Så har  
även i svenska hamnar skyddsombud utsetts av arbetstagarnas kollektivav-
talspart – Transportarbetareförbundet. Att utse skyddsombud med sina sär-
skilda rättigheter är en kollektivavtalad rättighet som tillkommer arbetstagar-
na genom kollektivavtalet. Luleå Hamn tycker denna ordning på arbetsmark-
naden är mycket bra och vi har stor nytta av engagerade skyddsombud. 

Fram tills kollektivavtal träffades under våren 2019 har Hamnarbetarförbun-
det inte sedan 1972 haft något kollektivavtal med Sveriges Hamnar. 
Frågan om skyddsombud har under denna tid hanterats olika i olika hamnar. 
Den ”utestängningspolicy” som motionärerna syftar på är sannolikt att Sveri-
ges Hamnar som central kollektivavtalspart börjat tillämpa denna kollektivav-
talade rättighet för sin kollektivavtalspart – Transportarbetareförbundet, inte 
för andra ej kollektivavtalade parter. Detta är ur Luleå Hamns synvinkel helt i 
linje med kollektivavtalets intentioner då ett kollektivavtal ger både rättighe-
ter och skyldigheter som endast tillkommer avtalets parter. Skyddsarbete och 
arbetssäkerhet är i alla stycken arbetsgivarens ansvar och där är en god sam-
verkan mellan arbetsgivare, medarbetare och fackliga organisationer en 
grundbult för att arbetsmiljön skall vara bra och ständigt förbättras. Luleå 
Hamns syn är att ett medlemskap i Sveriges Hamnar hjälper oss att upprätt-
hålla en god arbetsmiljö och att vi är och förblir socialt hållbara. 

För att Luleå Hamn skall kunna vara ekonomiskt hållbart krävs att företaget 
kan ha marknadsanpassade villkor på alla områden. Detta gäller även för an-
ställningsvillkor och kollektivavtal. Luleå Hamn kan genom sitt medlemskap i 
Sveriges Hamnar vara med i det kollektivavtal som gäller inom hamnbran-

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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schen och på så sätt medverka till en ekonomisk stabilitet för bolaget och dess 
anställda. 

Den miljömässiga hållbarheten stärks även den genom medlemskapet i Sveri-
ges Hamnar. I Sveriges Hamnars regi bedrivs ett gemensamt arbete som inne-
fattar alla Sveriges 53 hamnar. Arbetet drivs bland annat genom olika forum, 
t.ex. oljehamnsforum där kunskaps- och erfarenhetsutbyte är centrala delar av 
den kompetensutveckling som sker för personalen i hamnarna. Utöver detta 
så är Sveriges Hamnar även delägare, tillsammans med Transportarbetarför-
bundet, till TYA som bedriver utbildning för alla hamnarbetare när det gäller 
arbetsmiljöfrågor. 

Luleå Hamns mening är att vår arbetsgivarförening, Sveriges Hamnar, i alla 
stycken respekterar och står upp för fackliga rättigheter och den svenska ar-
betsmarknadsmodellen. 

Luleå Hamn har stora fördelar av att vara medlem i en kollektivavtalande 
arbetsgivarorganisationen Sveriges Hamnar varför vi föreslår att kommunfull-
mäktige avslår motionen om att Luleå Hamn skall lämna Sveriges Hamnar. 

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 120 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen om att Luleå Hamn ska lämna Sveriges Hamnar. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Motion (RS) angående att Luleå Hamn ska utträda ur Sveriges Ham-

nar, KLF Hid: 2019.2078 
 Kommunstabens beslutsförslag angående motion om att Luleå Hamn 

ska utträda ur Sveriges Hamnar, KLF Hid: 2020.1879 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-06 § 65, 

KLF Hid: 2020.2003 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 120, KLF Hid: 2020.2589 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 104 

Motion (C) om välkomstskyltar 
Ärendenr 2020/34-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Eric Lundvall (C) och Ingrid Vesterlund (C) har lämnat in en motion om väl-
komstskyltar. Motionärerna vill att infarterna till Luleå kommun ska visa på 
en attraktiv stad och hälsa besökare välkomna, och menar att dagens skylt-
ning inte är tillräckligt bra. En ny utformning av skyltar föreslås göras genom  
tävlingar för grundskoleelever. 

Motionen föreslår att uppdra till miljö- och byggnadsnämnden att ta fram 
välkomstskyltar för alla större infarter till Luleå kommun, inkluderande infor-
mation om tomgångskörning. 

Vidare föreslår motionärerna att uppdra till miljö- och byggnadsnämnden att 
sätta upp digitala informationsskyltar om aktuell samhällsinformation i an-
slutning till välkomstskyltarna. 

Kommunfullmäktige har 2020-01-27 § 11 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnat den till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstabens yttrande 
Luleå kommun har i dagsläget åtta välkomstskyltar vid infarterna till Luleå. 
Fyra av skyltarna är placerade runt centrum inklusive Luleå Airport och övri-
ga fyra skyltar är placerade vid E4:an och väg 97 i höjd med Gammelstad. 

Mätning av trafik vid de infarter som följs upp statistiskt: 

Bilmätningar  årsvis  i  Luleå  Kommun,  vardagsmedeldygn  v.39 
2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 

Gata Sträcka 
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Bergnäsbron västra brofästet 17581 17178 17389 17430 17028 17600 17771 17619 16543 16963 
Bodenvägen Svartövägen-Gammelstadsvägen 22927 22167 21565 21922 23157 25310 23303 20230 21156 19179 
Bodenvägen Haparandavägen-av-/påfart Spantgatan 22534 23814 
Haparandavägen Universitetsvägen - Vänortsvägen 7141 
Haparandavägen Midgårdsvägen-Björkskataleden 13459 13715 

Mätning av passerade fordon vid infarter till Luleå centrum vardagsmedeldygn v 39 2010-
2019. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Alla skyltar består av en fast bild och ett utbytbart textbudskap. Skyltarna runt 
centrum har Luleå kommuns profilbild som fast bild (en vinter- respektive 
sommarvariant) och skyltarna runt Gammelstad har världsarvets symbol. 
Skyltarna med världsarvets symbol får inte byta bild/utseende enligt avtal 
med Unesco från 1995 när världsarvet bildades. När det gäller övriga fyra 
centrumskyltar pågår för närvarande ett arbete med att uppdatera profilbil-
den som kommer att vara klart inom kort. 

Därför förslår kommunstaben avslag för den del av motionen som rör väl-
komstskyltarnas utformning. 

Förslaget att komplettera alternativt ersätta välkomstskyltarna med digitala 
informationsskyltar är i grunden bra, men skulle innebära en hög investe-
ringskostnad. Kostnaden för en digital skärm ligger på 33 000 kronor per 
kvadratmeter. Det innebär att totalpriset för att byta en skylt skulle hamna på 
ungefär 500 000 kronor, beroende på storlek, vilket skulle ge en kostnad för 
kommunen på beräknat två miljoner kronor för att byta fyra skyltar. 

I dagsläget har endast de fyra centrumskyltarna elförsörjning. Ska alla åtta 
skyltar digitaliseras tillkommer kostnad för framdragning av el. 

Vid byte till digitala välkomstskyltar krävs också bygglov samt tillstånd från 
Trafikverket utifrån trafiksäkerhetsaspekten. 

Kommunens driftskostnad för nuvarande välkomstskyltar består av byte av 
textbudskap samt byte av sommar- respektive vinterbild. Förra året uppgick 
den kostnaden till cirka 65 000 kronor. Bytena sköts av ett lokalt skyltföretag. 

På grund av den höga investeringskostnaden föreslår kommunstaben därför 
avslag även för den del av motionen som rör digitala informationsskyltar. 

Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 121 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen. Vid ärendets behandling i arbetsutskottet reserverade sig 
Carola Lidén (C) mot beslutet. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Dialog: 
Samråd har skett med stadsbyggnadsförvaltningen. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
En digital skyltning skulle kräva mindre manuell handpåläggning men högre 
initial kostnad. 

Beslutsunderlag 
 Motion (C) om välkomstskyltar, KLF Hid: 2020.107 
 Kommunstabens förslag till beslut avseende motion (C) om välkomst-

skyltar, KLF Hid: 2020.2174 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-27 § 73, 

KLF Hid: 2020.2341 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11 § 121, KLF Hid: 2020.2590 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 105 

Motion (MP) om att upprätta en kommunal koldioxidbud-
get 
Ärendenr 2019/1734-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga motionen till nästkommande full-
mäktigesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Paulina Koskenniemi (MP) har lämnat in en motion om att upprätta en kom-
munal koldioxidbudget. Motionären föreslår en koldioxidbudget som omfat-
tar hela kommunens geografiska yta i syftet att komplettera Luleå kommuns 
mål om att bli fossilfritt och att tydligt visa var och hur utsläppen kan minska. 

Kommunfullmäktige har 2019-12-16 § 250 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2020-03-09 § 43 att återremittera 
ärendet för att komplettera det med inhämtade synpunkter och erfarenheter 
från kommuner som har upprättat en kommunal koldioxidbudget. 

Samhällsutvecklingsenheten har kompletterat beslutsförslaget med efterfrå-
gad information. 

Yttrande från kommunstabens avdelning demokrati & samhälle 
Samhällsutvecklingsenheten bedömer att en koldioxidbudget är ett omfattan-
de arbete som troligen inte ger en förstärkning av det lokala klimatarbetet. 

Ett arbete för att ta fram färdplaner, dels för kommunen som organisation och 
dels i samverkan med andra aktörer för det geografiska området Luleå kom-
mun, bör ge en större nytta för klimatarbetet än en koldioxidbudget. En färd-
plan innehåller alla de åtgärder som behövs för att nå det nationella målet om 
ett klimatneutralt samhälle 2045. Flera branscher som stålindustrin, åkerinä-
ringen, cementbranschen med flera har färdplaner. Färdplaner innehåller för-
slag på åtgärder men också bedömningar av de hinder som finns för genomfö-
randet. Från en färdplan kan sedan åtgärder till Borgmästaravtalet väljas ut 
för genomförande och rapporteras in till avtalet. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Det finns tre styrande inriktningar för klimatfrågan i Luleå kommun: 

 Luleå kommuns beslut att bli Borgmästarkommun med mål för minsk-
ning av de klimatpåverkande utsläppen med 60% till 2030. 

 Ett av de övergripande målen till 2050 är Ingen klimatpåverkan. 
 Ett av kommunfullmäktiges utvecklingsområden är Minskad klimat-

påverkan. 

Erfarenheter av arbete med kommunal koldioxidbudget 
Uppsala Universitet har under drygt två år drivit ett projekt med ett antal 
kommuner för att göra kommunala koldioxidbudgetar. Den globala koldiox-
idbudgeten är den begränsade totala mängd koldioxid som kan släppas ut till 
atmosfären för att klara ett visst temperaturmål. Det betyder att 1,5 och 2-gra-
dersmålet kan brytas ner och fördelas i tid och rum i form av nationella, regio-
nala, och lokala koldioxidbudgetar. I samarbete med svenska kommuner och 
regioner har lokala och regionala koldioxidbudgetar beräknats. Koldioxidbud-
getarna gäller för åren 2020-2040 och anger en årlig minskningstakt i linje med 
Parisavtalet. Efter 2040 måste utsläppen fortsätta att sjunka mot noll. 

Det svenska projektet inleddes år 2017 med att Järfälla kommun tog kontakt 
med Uppsala Universitet med en förfrågan om att beräkna en koldioxidbud-
get för kommunens geografiska område. Kommunen ville förstå vilka ut-
släppsminskningar som krävs för att kommunens mål skulle kunna sägas vara 
i linje med Parisavtalet. När denna första beräkning var klar tog fler kommu-
ner samt län och regioner kontakt för att få budgetar beräknade. Detta resulte-
rade i ett samarbete med 17 kommuner och regioner under 2018 och ytterliga-
re ca 12 st under 2019. Grunden för beräkningarna som görs i en koldioxid-
budget är uppgifter från offentlig statistik, ovanpå den läggs sedan en ”minsk-
ningskurva”. 

Uppföljningen av projektet visar att de flesta av kommunerna och regionerna 
främst använder budgeten som ett kompletterande underlag i det ordinarie 
klimatarbetet. Vidare ser många på budgeten som ett sätt att visa och kommu-
nicera att utsläppen behöver minska drastiskt varje år. Man ser även att en 
koldioxidbudget kan användas för att visa att kommun, näringsliv, civilsam-
hälle, och medborgare delar på samma utsläppsutrymme. Det gör budgetarna 
till ett potentiellt effektivt verktyg i arbetet med att samla aktörer och bygga 
en gemensam ansvarskänsla för klimatfrågan. Det verkar samtidigt som att 
kommuntjänstemän upplever att kommunen som organisation i dagsläget 
saknar rådighet att driva igenom den omställningstakt som föreslås i koldiox-
idbudgetramverket. Koldioxidbudgetrapporterna har främst stannat på tjäns-
temannanivå och få kommuner har än så länge beslutat politiskt om att följa 
ramverket. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen har 2020-05-11 § 122 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen med hänvisning till att det pågår ett arbete för Borgmäs-
taravtalet och att förslaget bedöms inte ge en förstärkning av det lokala kli-
matarbetet. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog: 
Dialog har skett mellan kommunstabens avdelningar och med stadsbyggnads-
kontoret. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
Förslaget har ingen påverkan på utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag 
 Motion (MP) om kommunal koldioxidbudget, KLF Hid: 2019.8512 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-03-09 § 43, 

KLF Hid: 2020.1360 
 Kommunstabens förslag till beslut avseende motion (MP) om kommu-

nal koldioxidbudget, KLF Hid: 2020.2175 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020- 04- 27 § 74, 

KLF Hid: 2020.2342 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-05-11, KLF Hid: 2020.2591 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 106 

Motion (M) om att utreda förutsättningar för införande av 
intraprenad som driftsform i Luleå kommuns skolor 
Ärendenr 2019/833-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Anders Josefsson (M), Sana Suljanovic (M) och Nihad Zara (M) har inkommit 
med en motion om att utreda förutsättningar för införande av intraprenad 
som driftsform i Luleå kommun. 

Kommunfullmäktige har beslutat att motionen får ställas samt överlämnat 
den till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstaben har begärt in yttrande från barn- och utbildningsnämnden 
avseende förutsättningarna att införa intraprenad som driftsform i Luleå kom-
muns skolor. I samband med det också utarbeta ett förslag på graden av själv-
bestämmande, ansvar, befogenheter och kvalitetskrav på de enheter som ska 
bedrivas i denna driftsform. 

Barn- och utbildningsnämndens yttrande 
Motionärerna anger att syftet med intraprenad som driftsform är att ”söka 
lösningar som ger större ansvar och befogenheter till skolans enskilda enheter 
både över sin ekonomi men också kvalitetsutveckling. Alla skolenheter ska 
inte bara kunna bära sin egen kostnad utan också ges möjligheten att genom 
egen initiativ och kreativitet även kunna frigöra mer resurser som kommer 
verksamheten till godo”. 

För Luleå kommun och barn- och utbildningsnämnden är intraprenader ingen 
ny fråga. Intraprenadverksamhet har skett på försök under c:a 10 års tid och 
avslutades 2015. Nämnd/förvaltning gjorde ett ambitiöst utvärderingsarbete 
och har därefter omhändertagit de goda erfarenheterna samtidigt som de 
mindre goda kunde lämnas. Idag ser inte nämnd/förvaltning intraprenader 
som en lösning på de utmaningar verksamheten står inför. Det andra önske-
målet om att utarbeta förslag på grader av självbestämmande etc kan inte ske 
om inte beslut finns om intraprenaders införande. Anledningen är att hela 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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iden om ett ev friutrymme för en intraprenadverksamhet bygger på att led-
ning och verksamhet ingår avtal/överenskommelse om vad som ska regleras. 

Barn- och utbildningsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige besluta att 
bifalla motionen om att utreda förutsättningarna att införa intraprenad som 
driftsform i Luleås skolor med anledning av att driftsformen redan prövats 
under lång tid. Under ärendets behandling i barn- och utbildningsnämnden 
reserverade sig Emma Engelmark (S), Fredrik Bruhn (S), Johan Eriksson (S), 
Tomas Aronson Ylipää (S), Annelie Ahlbäck (S) och Mehmet Tekin (S) mot 
beslutet. 

Kommunstyrelsen har 2020-03-09 § 72 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
bifalla motionen. Vid ärendets behandling i kommunstyrelsen reserverade sig 
Lenita Ericson (S), Fredrik Hansson (S), Daniel Smirat (S), Anja Johansson (S), 
Farida Jamshidi (S), Nina Berggård (V), och Jens Lundqvist (S) mot beslutet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-04-27 § 69 bordlägga ärendet till näst-
kommande fullmäktigesammanträde. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Presentation från barn- och utbildningsförvaltningen, 

KLF Hid: 2020.1236 
 Barn- och utbildningsnämndens yttrande avseende motion om att ut-

reda förutsättningar för införande för intraprenad, KLF Hid: 2020.954 
 Intraprenad som kommunal driftsform, utvärdering av intraprenad på 

Stadsöskolan, KLF Hid: 2020.955 
 Intraprenad som driftsform - en utvärdering av Luleå kommuns 

intraprenadverksamheter, KLF Hid: 2020.956 
 Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2015-12-17 § 117 avseende 

övergångslösningar för försöksverksamhet med intraprenader, 
KLF Hid: 2020.957 

 Motion (M) om att utreda förutsättningar för införande för intrapre-
nad, KLF Hid: 2019.3413 

 Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2020-01-29 § 6, 
KLF Hid: 2020.515 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-02-24 § 29, 
KLF Hid: 2020.960 

 Kommunstyrelsens protokoll 2020-03-09 § 72, KLF Hid: 2020.1333 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 107 

Motion (M) om att utreda upphandling av bibliotekstjäns-
ter i Luleå kommun 
Ärendenr 2019/738-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-05-20 § 136 att motionen får ställas och 
överlämnat den till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstabens kansli har begärt in yttrande från barn- och utbildnings-
nämnden och kultur- och fritidsnämnden. 

Kommunstabens inköpsenhet har även fått möjlighet att lämna synpunkter i 
ärendet. 

Inköpsenhetens synpunkter 
Inköp anser att möjligheten att genomföra upphandling är fullt möjlig. Det är 
dock en komplex upphandling som kräver ett förankrat beslut, en välplanerad 
tidplan, en styrgrupp med tydliga mandat och en finansiering som är hållbar. 

Ett långt kontrakt och gedigna leverantörsdialoger är en förutsättning för att 
attrahera marknaden vilket kräver stora resurser från inköp och flera av kom-
munens verksamheter. 

Leverantörsmarknaden för efterfrågad tjänst är i dagsläget begränsad, om ens 
befintlig, och det krävs ett omfattande förarbete för att attrahera potentiella 
leverantörer. 

För att fatta beslut om upphandlingen ska genomföras krävs dock ett större 
förarbete och en djupare kostnads- och nyttoanalys samt risk och konsekven-
sanalys. En upphandling av driften påverkar även den regionala samverkan 
som idag finns vilket också bör beaktas i det fortsatta förarbetet. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Generellt gällande förslaget kring upphandling av bibliotekstjänster anser in-
köp att finansieringen måste ses över och vägas mot eventuellt ökad kvalitet. 
För att genomföra en djupare analys av konsekvenserna att upphandla biblio-
tekstjänster krävs resurser. Inköp saknar dessa resurser, och med dagens be-
manning kommer inköp inte kunna bistå i en djupare utredning. 

Ytterligare en aspekt som måste tas hänsyn till är hur den befintliga samver-
kan med övriga bibliotek i regionen ska hanteras. Frågan kommer att bli extra 
komplex vid avtalsskrivande avseende finansiering och ansvarsfrågor samt 
vilka krav som kan ställas på upphandlande samverkanspart. Vilka konse-
kvenser det får avseende bibliotek som inte ingår i det regionala samarbetet, 
är i nuläget oklart. Ett exempel kan vara hur man ska se på korslån. 

Barn- och utbildningsnämndens yttrande 
Barn- och utbildningsnämnden har 2020-01-29 § 10 beslutat att föreslå full-
mäktige att avslå motionen. Eftersom omfattningen av skolbiblioteksverksam-
heten är liten och samarbetet framförallt söks gentemot folkbiblioteken så fö-
reslås fullmäktige avslå motionen. 

Skolbibliotek i grundskolan ordnas på olika sätt vid de olika grundskolorna i 
kommunen. Det är vanligtvis skolans lärare som sköter om skolbiblioteken 
och det finns inte anställda med befattningen skolbibliotekarie, bibliotekarie 
eller biblioteksassistent i grundskolans verksamhet. Det finns överenskom-
melser med folkbiblioteken vid de skolor som har en direkt närhet till ett så-
dant. 

Barn- och utbildningsförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen i Lu-
leå kommun har påbörjat ett gemensamt arbete för att hitta samverkan mellan 
folk- och skolbiblioteken där det finns folkbibliotek som kan fungera som 
skolbibliotek. Det kan i sådana fall vara aktuellt för de skolor som ligger i när-
heten av folkbibliotek. 

Vid Luleå Gymnasiebibliotek finns två bibliotekarier och två biblioteksassi-
stenter. Biblioteket samarbetar med den pedagogiska personalen i gymnasie-
byn. Eftersom omfattningen av skolbiblioteksverksamheten är liten så före-
slår barn- och utbildningsförvaltningen att kommunfullmäktige besluta att  
avslå motionen. 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Kultur- och fritidsnämnden har 2019-11-25 § 127 beslutat att föreslå fullmäkti-
ge att avslå motionen. Folkbiblioteken i Luleå är en del av ett regionalt biblio-
tekssamarbete där 14 kommuner tillsammans samarbetar kring till de centrala 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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delarna medieutbud, bibliotekssystem, webbportal och marknadsföring. Ge-
mensamma upphandlingar sker kring gemensamma tjänster. 

På kommunal nivå sker upphandlingar av t ex leverantör av medier och tek-
nik. Att vidga upphandling gällande fler bibliotekstjänster med utgångpunkt i 
Nacka kommuns modell ses som en risk dels utifrån de nackdelar som sam-
manfattas nedan, men också att det skulle försvåra det framgångfulla samar-
betet vi har i Norrbotten där medborgarna idag är mycket nöjda med de tjäns-
ter som vi kan erbjuda tack vare samarbetet och där Luleå som största kom-
mun. 

Utvärderingen som gjordes av Nackas upphandling 2013 visar på att de inte 
kunde hitta några direkta positiva konsekvenser, men att upphandlingen varit 
enormt tidskrävande. Utvärderingar av verksamheten visar också på att pri-
vatiseringen inte bidragit till varken mer innovation eller högre kvalitet. 

Med hänvisning till ovanstående resonemang har kommunstaben föreslagit 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Kommunstyrelsen har 2020-03-09 § 73 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen.Vid ärendets behandling i kommunstyrelsen reserverade 
sig Sana Suljanovic (M), Carola Lidén (C) och Samuel Ek (KD) mot beslutet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-04-27 § 70 bordlägga ärendet till näst-
kommande sammanträde. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Motion (M) gällande utreda upphandling av bibliotekstjänster i Luleå 

kommun, KLF Hid: 2019.3271 
 Kultur- och fritidsnämndens protokoll 2019-11-25 § 127, 

KLF Hid: 2019.8490 
 Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2020-01-29 § 10, 

KLF Hid: 2020.517 
 Kommunfullmäktiges protokoll 2019-05-20 § 136, KLF Hid: 2019.3992 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 Kommunstabens förslag avseende motion (M) gällande utreda upp-
handling av bibliotekstjänster i Luleå kommun, KLF Hid: 2020.868 

 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-02-24 § 30, 
KLF Hid: 2020.961 

 Kommunstyrelsens protokoll 2020-03-09 § 73, KLF Hid: 2020.1334 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 108 

Motion (KD) om medaljbonus 
Ärendenr 2019/1003-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Samuel Ek (KD), Sara Önneby Nordström (KD), Conny Sundström (KD) och 
Anette Asplund (KD) har lämnat in en motion där de lyfter den tradition som 
Luleå kommun har att gratulera elitlagen i hockey och basket med ett bidrag 
om 50 tkr vid SM-guld. 

Kommunfullmäktige har 2019-06-17 § 163 beslutat att motionen får ställas 
samt överlämnat den till kommunstyrelsen för beredning. 

Motionärerna menar att Luleå kommun ska glädjas och visa tacksamhet över 
de lag som tar medaljer men att det blir fel att betala ut pengar till föreningen 
som en form av bonus. 

Motionärerna föreslår att Luleå kommun utreder möjligheten att avsluta tradi-
tionen som innebär utbetalning av pengar som en medaljbonus och istället tar 
fram förslag på ett annat mindre kostsamt sätt för att visa tacksamhet från 
kommunen. 

Kommunstyrelsen beslutade 2019-11-04 § 266 att återremittera ärendet för att 
komplettera underlaget med mer information om vad som ingår i dagens me-
daljbonus samt uppvaktning av SM-vinster som i dag sker genom kultur- och  
fritidsförvaltningen och kommunstabens kommunikationskontor. 

Kommunstabens yttrande 
Luleå kommun har sedan 1996 betalat ut 50 tkr till elitlagen i hockey och bas-
ket vid SM-guld för att gratulera föreningen. De pengarna är den medaljbonus  
som elitlagen inom hockey och basket får vid SM-guld. 

Det finns en upparbetad ansvarsfördelning mellan olika förvaltningar om vem 
och hur framgångar ska uppmärksammas. Kultur- och fritidsnämnden upp-
märksammar föreningar/enskilda idrottare när de tagit guld på seniornivå. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Tex SM, NM (nordiska mästerskapen), EM, VM och OS. De bevakar även kul-
turframgångar såsom Grammis, Augustpriset eller liknande priser. Ledare 
uppvaktas också. Kultur- och fritidsförvaltningen skickar i dessa fall blommor 
till föreningen från Luleå kommun. 

Kommunstyrelsen via kommunikationskontoret bevakar och uppvaktar andra 
framgångar såsom frisör-SM och kock-VM m.m. 

Luleå kommun gratulerar den enskilda Luleåbon eller föreningen med blom-
mor från Luleå kommun. Vanligen skickas blommorna direkt till en person 
men i vissa fall har föreningen/personen blivit inbjuden till stadshuset och 
kommunalrådet har överlämnat blommorna.  

Då det finns upparbetade rutiner för hur kommunen ska uppmärksamma 
idrottsliga framgångar på SM-nivå föreslår kommunstaben att även elitlagen 
inom hockey och basket ska ingå i kultur- och fritidsförvaltningens uppdrag 
att bevaka och gratulera föreningarna i enlighet med hur de uppmärksammar 
övriga SM-guld vilket är genom att blommor skickas till föreningen. 

Medel för medaljbonus har vanligtvis anvisats från kommunstyrelsens anslag 
för oförutsedda utgifter. Utifrån kommunens rådande ekonomiska läge och 
pågående effektiviseringar bör denna kostnad ses över. 

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 101 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att bifalla motionen. Vid ärendets behandling i kommunstyrelsen reserverade 
sig Fredrik Hansson (S), Lenita Ericson (S), Anja Johansson (S), Jens Lundqvist 
(S), Daniel Smirat (S) och Nina Berggård (V) mot beslutet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-04-27 § 71 bordlägga ärendet till näst-
kommande fullmäktigesammanträde. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog: 
Kommunstabens kansli har samrått med kommunikationsenheten och kultur- 
och fritidsförvaltningen vid beredningen av ärendet. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Förslaget berör inte utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Förslaget innebär att alla personer och föreningar som vinner ett SM-guld in-
om någon idrott uppvaktas på samma sätt av Luleå kommun. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Förslaget berör inte utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
Förslaget påverkar inte utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag 
 Kommunstabens beslutsförslag gällande motion om medaljbonus, 

KLF Hid: 2020.1147 
 Motion från Samuel Ek m.fl. (KD) KLF Hid: 2019.4222 
 Kommunfullmäktiges protokoll 2019-06-17 § 163, KLF Hid: 2019.4507 
 Kommunstyrelsens protokoll 2019-11-04 § 266, KLF Hid: 2019.7936 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-04-06 § 55, 

KLF Hid: 2020.1370 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 71, KLF Hid: 2020.2032 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 



75

  

 

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen

LULEÅ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 2020-05-25 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
11

6f
70

2-
64

ce
-4

cc
8-

91
f5

-1
e7

17
71

5c
0a

f

§ 109 

Motion (MP) gällande servering av vegankost i kommu-
nens skolverksamheter 
Ärendenr 2019/1252-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Paulina Koskenniemi (MP) har via Malin Svedjeholm (MP) lämnat in en 
motion om vegankost i skolverksamheten. Motionären menar att servering av 
vegansk kost i skolan kan minska antalet specialkoster samt bidra till en håll-
bar konsumtion ur ett klimatperspektiv. 

Motionären föreslår att Luleå kommun ska servera vegankost till dem som 
önskar det inom kommunens skolverksamheter. Barn- och utbildningsförvalt-
ningen anser att man redan tillgodoser det önskemål som motionären framför 
och föreslår därför att avslå till motionen. 

Kommunfullmäktige har 2019-09-23 § 188 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnat den till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstaben har begärt in yttrande från barn- och utbildningsnämnden. 

Barn- och utbildningsnämndens yttrande 
Barn- och utbildningsnämnden har gett Måltidsservice i uppdrag att utreda 
möjligheten till vegansk kost genom exempelvis en buffémodell och återrap-
portera till nämnden. Måltidsservice fick uppdraget i samband med att ”Stra-
tegi för måltidsverksamhet” upprättades. 

Hösten 2019 aktualiserades frågan gällande vegansk kost, då en ny rutin för 
ansökan om specialkost via e-tjänst påbörjades. E-tjänsten startades för att 
säkerställa att elever med behov av specialkost skulle få säker mat. Mycket av 
den specialkost som tillagades var andra individuella koster där gästen sakna-
de överkänslighet eller allergier. Dessa tar mycket tid i anspråk vid tillagning 
och servering samt innehåller kostnadsdrivande speciallivsmedel. För att kva-
litetssäkra tillagningen för allergiker och andra som kan bli sjuka av fel mat  

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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såg Måltidsservice över utbudet av tillagad kost. Måltidsservice ser att det är 
ett fåtal elever på gymnasiet som efterfrågar vegansk kost.  

Måltidsservice erbjuder dagligen vegansk kost via buffémodell. Gästen er-
bjuds att själv komponera sin veganska måltid genom att plocka ihop kompo-
nenterna från de olika maträtterna, salladsbuffén och de tillbehör som serve-
ras i skolrestaurangen. 

Vid skolrestauranger serveras två rätter varav den ena är lakto-/ovo-vegeta-
risk, det vill säga som ibland kan innehålla mjölk och/eller ägg. Vissa dagar är 
huvudkomponenten vegansk. Potatis, ris, matgryn och pasta samt de flesta 
komponenter i salladsbuffén kan ätas av veganer. Dagligen serveras olika 
brödsorter, mjölkfritt margarin och mjölkfri dryck som är veganska. Införan-
det av två maträtter och ständiga förbättringar av Måltidsservices menyer har 
reducerat antalet tillagade specialkoster. 

Inom Måltidsservices uppdrag tas hänsyn till hållbara livsmedelsval genom 
att minska konsumtionen av kött och istället servera mera av vegetabiliska 
proteinkällor. Det har införts en köttfri vardag i veckan samt att säsongsan-
passade livsmedel används. 

Barn- och utbildningsnämnden har 2020-02-26 § 21 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att avslå motionen med hänvisning till att det redan görs. 

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 102 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå motionen med hänvisning till att det redan görs. Vid ärendets be-
handling i kommunstyrelsen reserverade sig Paulina Koskenniemi (MP) mot 
beslutet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-04-27 § 72 bordlägga ärendet till näst-
kommande fullmäktigesammanträde. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Beslutsunderlag 
 Kommunfullmäktiges protokoll 2019-09-23 § 188, KLF Hid: 2019.6050 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 Motion (MP) gällande servering av vegankost i kommunens skolverk-
samheter, KLF Hid: 2019.6050 

 Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2020-02-26 § 21, 
KLF Hid: 2020.1190 

 Protokollsanteckning Thomas Söderström (L), KLF Hid: 2020.1291 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-03-23 § 57, 

KLF Hid: 2020.1638 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 102, KLF Hid: 2020.2033 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 



78

  

 

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen

LULEÅ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunfullmäktige 2020-05-25 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
11

6f
70

2-
64

ce
-4

cc
8-

91
f5

-1
e7

17
71

5c
0a

f

§ 110 

Motion (MP) om förstärkt klimatarbete i Luleå 
Ärendenr 2019/551-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Paulina Koskenniemi (MP), Malin Svedjeholm (MP), Martin Karlsson (MP) 
och Lothar Bellgardt (MP) har lämnat in en motion som föreslår åtgärder för 
ett förstärkt klimatarbete. Motionärerna föreslår att en kommunövergripande 
ledningsgrupp bildas, att alla förvaltningar och bolag tar fram mätbara delmål 
och handlingsplaner för de åtgärder som krävs. 

Kommunfullmäktige har 2019-03-25 § 106 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstabens samhällsutveckling yttrande 
Samhällsutveckling bedömer att ett förstärkt klimatarbete i kommunkoncer-
nen är nödvändigt för att uppfylla kommunfullmäktiges utvecklingsområde 
och åtaganden i Borgmästaravtalet. 

Det finns tre styrande inriktningar för klimatfrågan i Luleå kommun: 
 Luleå kommuns beslut att bli Borgmästarkommun med mål för minsk-

ning av de klimatpåverkande utsläppen med 60% till 2030. 
 Ett av de övergripande målen till 2050 är Ingen klimatpåverkan. 
 Ett av kommunfullmäktiges utvecklingsområden är Minskad klimat-

påverkan. 

I beslutet om strategisk plan och budget fick kommundirektören ett särskilt 
utredningsuppdrag för att utvecklingsområdet Minskad klimatpåverkan skul-
le nå ett mer positivt resultat. I detta uppdrag uttrycktes även ett uppdrag till 
alla verksamheter, att delta aktivt och samordnat. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2020-02-24 § 36 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att bifalla punkt 1 i motionen d.v.s. att låta inrätta en kom-
munövergripande ledningsgrupp med uppdrag förankrat i kommunledning-
en att nå Luleå kommuns klimatmål. Punkt 2 och 3 i motionen föreslås avslås. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen beslutade 2020-04-06 § 104 föreslå kommunfullmäktige be-
sluta att bifalla punkt 1 i motionen d.v.s. att låta inrätta en kommunövergri-
pande ledningsgrupp med uppdrag förankrat i kommunledningen att nå Lu-
leå kommuns klimatmål. Punkt 2 och 3 i motionen föreslås avslås. Vid ären-
dets behandling i kommunstyrelsen reserverade sig Carola Lidén (C), Ilkka 
Isaksson (SD), Nina Berggård (V), Anders Josefsson (M), Sana Suljanovic (M) 
och Paulina Koskenniemi (MP) mot beslutet.  

Kommunfullmäktige beslutade 2020-04-27 § 73 bordlägga ärendet till näst-
kommande fullmäktigesammanträde. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog: 
Dialog har skett mellan kommunstabens avdelningar. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
Förslaget till beslut påverkar inte utvecklingsområdet. 

Beslutsunderlag 
 Motion (MP) om förstärkt klimatarbete i Luleå, KLF Hid: 2019.876 
 Kommunstabens förslag avseende motion (MP) om förstärkt klimatar-

bete, KLF Hid: 2020.876 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-02-24 § 36, 

KLF Hid: 2020.967 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-03-09 § 83, KLF Hid: 2020.1344 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 104, KLF Hid: 2020.2035 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 111 

Motion (MP) om Luleåprotokollet 
Ärendenr 2019/947-1.1.1.5 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande samman-
träde 2020-06-15.  

Sammanfattning av ärendet 
Malin Svedjeholm (MP) har skickat in en motion om ett klimatprotokoll i Lu-
leå. Förslaget innebär att kommunen utreder möjligheten att starta ett klimat-
protokoll som fungerar som ett nätverk av företag, offentliga verksamheter, 
universitet och föreningar som samverkar och inspirerar varandra i syfte att 
nå Luleås klimatmål. 

Kommunfullmäktige har 2019-06-17 § 154 beslutat att motionen får ställas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstabens avdelning demokrati och samhälle yttrande 
Samhällsutveckling bedömer att förslaget innebär en närmare studie av Upp-
salas klimatprotokoll för att ta fram förslag på en variant som skulle kunna 
fungera i Luleå kommun. För att få underlag till svaret på motionen kontakta-
des Uppsala kommun. Uppsala har nått en utmärkt samverkan med externa 
aktörer för klimatfrågan i kommunen. Om Uppsala kommun hade funderat 
på att starta ett klimatprotokoll idag skulle de ha istället ha tagit ansatsen att 
arbeta för Agenda 2030 med de globala målen för hållbar utveckling. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2020-02-24 § 38 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att avslå motionen. 

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 105 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
avslå motionen. Vid ärendets behandling i kommunstyrelsen reserverade sig 
Paulina Koskenniemi (MP) mot beslutet. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-04-27 § 74 bordlägga ärendet till näst-
kommande fullmäktigesammanträde. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog: 
Dialog genomförd med Uppsala kommun. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Beskrivning av ärendet 
Det finns tre styrande inriktningar för klimatfrågan i Luleå kommun: 

 Luleå kommuns beslut att bli Borgmästarkommun med mål för minsk-
ning av de klimatpåverkande utsläppen med 60% till 2030. 

 Ett av de övergripande målen till 2050 är Ingen klimatpåverkan. 
 Ett av kommunfullmäktiges utvecklingsområden är minskad klimat-

påverkan. 

Om Uppsalas klimatprotokoll 
Uppsala klimatprotokoll är ett nätverk av företag, offentliga verksamheter, 
universitet och föreningar som samverkar och inspirerar varandra och andra 
för att nå Uppsalas klimatmål och bidra till en hållbar värld. 2010 bjöd Uppsa-
la kommun in lokalt verksamma aktörer från olika samhällssektorer och bran-
scher till att gemensamt anta klimatutmaningen. Idag har Uppsala klimatpro-
tokoll vuxit till att bli ett effektivt verktyg i arbetet mot Uppsalas långsiktiga 
klimatmål - fossilfritt Uppsala 2030 och klimatpositivt Uppsala 2050. Under 
nuvarande protokollsperiod, som pågår fram till 2021, har nätverket 37 med-
lemmar. Klimatprotokollet arbetar i protokollsperioder om tre år och har se-

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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dan starten kontinuerligt minskat de gemensamma utsläppen av växthusga-
ser. Under senaste programperioden som pågick hösten 2015 - våren 2018, 
minskade utsläppen med 10 procent. 

Det praktiska arbetet i klimatprotokollet konkretiseras i olika fokusgrupper 
som bildas utifrån medlemmarnas intressen och behov. För att leda och stödja 
samverkan i Klimatprotokollet finns en processledning från Uppsala kom-
mun. Det finns även en samordningsgrupp med några av medlemmar, som  
ger stöd till processledningen. Två gånger per år träffas miljö- och ledningsre-
presentanter från respektive medlem för diskussioner och beslut vid runda-
bordsmöten. Fyra gånger per år träffas klimatansvariga från respektive med-
lem för samverkan, utveckling och praktiskt arbete. 

Uppsala kommuns klimatmål: År 2050 ska Uppsala vara klimatpositivt - ut-
släppen ska ha minskat med mer än 100 % jämfört med år 1990. 

Slutsatser 
Luleå kommun har klimatmål men en utveckling som idag inte verkar leda till 
att målen uppfylls. En samverkan med andra aktörer är mycket viktig för att 
omställningen ska gå i rätt riktning. Uppsalas klimatprotokoll är en samver-
kansform som har gett goda resultat. Men samtidigt finns ett behov att bygga 
upp samverkansformer även inom andra delar av arbetet för en hållbar ut-
veckling. Det är bättre att utveckla en samverkan med andra aktörer i syfte att  
nå Vision Luleå 2050 och våra övergripande mål till 2050. 

Beslutsunderlag 
 Motion (MP) om Luleåprotokollet, KLF Hid: 2019.4172 
 Kommunstabens förslag avseende Luleåprotokollet, KLF Hid: 2020.878 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-02-24 § 38, 

KLF Hid: 2020.969 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-03-09 § 84, KLF Hid: 2020.1345 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 105, KLF Hid: 2020.2036 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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§ 112 

E-förslag gällande klimatomställningsplan med koldioxid-
budget 
Ärendenr 2018/1711-1.5.2.1 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bordlägga ärendet till nästkommande fullmäkti-
gesammanträde 2020-06-15. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett e-förslag gällande klimatomställningsplan har inkommit. Förslagsställaren 
föreslår Luleå kommun att fatta ett beslut om att ta fram en klimatomställ-
ningsplan för att nå årliga utsläppsminskningar på minst 10% och nollutsläpp 
till år 2030. Omställningsplanen ska inbegripa en koldioxidbudget som ska 
inkludera export, import, sjö- och flygtrafik. 

Yttrande från kommunstabens avdelning demokrati & samhälle 
Samhällsutvecklingsenheten bedömer att förslaget innebär en skärpning av de 
mål som kommunen har för klimatarbetet i Borgmästaravtalet och även för de 
övergripande målen till 2050. 

En koldioxidbudget bygger till stora delar på grova uppskattningar per invå-
nare och bedöms ta mer tid att genomföra än den nytta som verktyget kan ge. 
En omställningsplan som omfattar all klimatpåverkan från det geografiska 
området, importen, samt sjö- och flygtrafik skulle innehålla flera delar som en 
kommun varken har rådighet över eller kan få faktauppgifter om. Dessa upp-
gifter finns endast på nationell nivå. 

Kommunstaben föreslår därför kommunfullmäktige beslutar att avslå e-försla-
get med hänvisning till att det pågår ett arbete för Borgmästaravtalet och att 
förslaget bedöms inte ge en förstärkning av det lokala klimatarbetet. 

Bakgrund 
Det finns tre styrande inriktningar för klimatfrågan i Luleå kommun: 

 Luleå kommuns beslut att bli Borgmästarkommun med mål för minsk-
ning av de klimatpåverkande utsläppen med 60 % till 2030. 

 Ett av de övergripande målen till 2050 är Ingen klimatpåverkan. 
 Ett av kommunfullmäktiges utvecklingsområden är Minskad klimat-

påverkan. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Uppföljningen av ovanstående har visat att arbetet för att minska de klimatpå-
verkande utsläppen går för långsamt för att vi ska nå ingen klimatpåverkan år 
2050. Detta har resulterat i att det finns förslag på ett förstärkt klimatarbete 
utan koldioxidbudget eller skärpta målsättningar. 

Det finns redan ett uppdrag att ta fram beslutsunderlag i form av en färdplan 
med de åtgärder som behövs för att nå fossilfrihet. Ett underlag som kan an-
vändas för beslut om åtgärder av nämnder och styrelser. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2020-02-24 § 37 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta avslå e-förslaget. 

Kommunstyrelsen har 2020-04-06 § 106 föreslagit kommunfullmäktige besluta 
att avslå e-förslaget. 

Kommunfullmäktige beslutade 2020-04-27 § 75 bordlägga ärendet till näst-
kommande fullmäktigesammanträde. 

Sammanträdet 
Ordföranden föreslår fullmäktige besluta bordlägga ärendet till nästkomman-
de fullmäktigesammanträde 2020-06-15. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer eget förslag under proposition och finner att fullmäktige 
bifaller förslaget. 

Dialog: 
Stadsbyggnadsförvaltningen har bidragit med underlag till yttrandet. 

Bedömning utvecklingsområde: Ökad jämlikhet 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Mer jämställd fördelning av makt 
och resurser 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Minskad klimatpåverkan 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Bedömning utvecklingsområde: Starkare ekonomi för tillväxt 
Förslaget innebär ett avslag och kan därför inte påverka utvecklingsområdet. 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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Beslutsunderlag 
 E-förslag gällande klimatomställningsplan med koldioxidbudget, 

KLF Hid: 2019.3283 
 Kommunstabens förslag avseende e-förslag gällande klimatomställ-

ningsplan med koldioxidbudget, KLF Hid: 2020.877 
 Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2020-02-24 § 37, 

KLF Hid: 2020.968 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-03-09 § 85, KLF Hid: 2020.1346 
 Kommunstyrelsens protokoll 2020-04-06 § 106, KLF Hid: 2020.2037 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 
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